
 

CASTELLAR DEL VALLÈS

706
DEL 26 DE MAIG A L’1 DE JUNY DE 2023

Setmanari d’informació local

Entrevistes als candidats 
de Som de Castellar-PSC, 
ERC, CUP, Junts i Ara Toca
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28M
MUNICIPALS

2023

Un total de 19.668 castellarencs estan convocats a unes eleccions municipals amb vuit candidatures

Miki Vilanova (Ara Toca Castellar), Marga Oncins (CUP Castellar), Dolors Ruiz (ERC), Ignasi Giménez (Som de Castellar-PSC), Joan Juni (Junts), Ainhoa Pineda (Valents),  Alicia García (PP). VOX no va assistir al debat || Q. P.

La UE torna a 
ser equip de 
1a Catalana
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Cita amb les urnes aquest diumenge
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eleccions municipals 28M

Diversos membres de la llista d’ERC 
Castellar per al 28M, el director dels 
Serveis Territorials d’Acció Climàtica, 
Alimentació i Agenda Rural a Barce-
lona, Josep Pena, el director dels Ser-
veis Territorials d’Administració Local, 
David Agustí, es van reunir dimarts 
passat amb els Bombers Voluntaris 
per abordar la situació dels boscos de 
Castellar. “El terreny forestal de Cas-
tellar, que és prop d’un 70%, s’ha dei-

Ràdio Castellar i L’Actual faran 
un complet seguiment de la jor-
nada electoral amb un programa 
especial aquest diumenge que co-
mençarà a les 20 h una vegada tan-
quin els col·legis electorals. Des 
del portal lactual.cat es donaran 
els resultats al minut i es connec-
taran amb les diferents seus del 
partit per analitzar els resultats 
amb els candidats.    || REDACCIÓ

Aposta per la gestió sostenible dels 
boscos i per potenciar la biomassa

La candidata d’ERC Castellar, Dolors Ruiz, i el director dels Serveis Territorials 

d’Acció Climàtica de Barcelona, Josep Pena, amb els Bombers Voluntaris.  || CEDIDA

xat de gestionar. La càrrega de com-
bustible és molt elevada. Això fa que 
l’accés dels bombers sigui difícil en 
cas d’incendi”, va remarcar l’alcalda-
ble  d’ERC, Dolors Ruiz. 

Abans de la trobada, els bombers 
van acompanyar la comitiva d’ERC i les 
autoritats a veure a peu de camp l’es-
tat del terreny forestal. “En un bosc 
gestionat hi ha distància entre els 
arbres i està net pel que fa al sota-

bosc o els matolls. Hem vist la dife-
rència”, va apuntar. Bona part dels 
boscos són privats, fet dificulta la in-
cidència de l’administració pública 
en la gestió. Ruiz va recordar que un 
dels punts del programa de la llista 
republicana és justament “reduir la 
massa forestal i aprofitar-la per a 
calderes de biomassa”, per potenci-
ar un model d’economia circular amb 
els boscos com un nou pol d’atracció i 
una oportunitat de negoci. “Ens agra-
daria posar en marxa una forma-
ció professional lligada a la gestió 
de boscos a l’Institut de Les Garbe-
res”, va detallar. Ruiz també va apun-
tar la possibilitat d’acompanyar la pa-
gesia del rodal “per tenir ramats que 
facin aquesta primera neteja contro-
lada del bosc”.

En aquesta línia, Josep Pena va la-
mentar que “s’hagi  perdut l’activitat 
primària que feia més resilients els 
boscos. Són susceptibles de patir un 
incendi forestal greu en un entorn 
molt humanitzat”.  Pena va emfatit-
zar que la Generalitat “ha multiplicat 
per 6 la inversió per a la prevenció 
d’incendis, que serà de 72 MEUR 
entre el 2022 i el 2025”.    || R. GÓMEZ

ERC | MEDI AMBIENT

L’alcaldable de Junts per Castellar, Joan Juni, ha volgut posar l’accent 
en les necessitats que afecten tant les urbanitzacions com Sant Feliu del 
Racó. “No es poden normalitzar les seves queixes reiterades sobre 
els problemes de serveis que pateixen i les deficiències en manteni-
ments sense fer res fins que arriben les eleccions. Això diu molt del 
respecte del govern per aquestes zones del municipi”, ha explicat 
Juni en una nota de premsa.

El candidat de Junts també ha parlat sobre la implicació de la gent 
jove en les polítiques que els afecten. “El seu desenvolupament personal 
també passa per l’habitatge, la feina, la formació o la salut. No podem 
parlar només d’oci, perquè són el futur de Castellar”, insisteix Juni.

Juni recorda que el seu programa electoral també té espai per a polí-
tiques actives i accions transversals sobre animals. “Els animals domès-
tics i de companyia mereixen totes les garanties de qualitat de vida, 
però també hem de pensar en la fauna de l’entorn quan parlem de 
medi natural i sostenibilitat”, ha conclòs Juni, que convida a consultar 
la pàgina web de Junts per veure al detall el seu programa.  || REDACCIÓ

Junts demana un tracte 
digne a les urbanitzacions

Juni parlant de Sant Feliu al local de Junts per Castellar.  || CEDIDA

PROPOSTES | SANT FELIU I URBANITZACIONS

Barrios, al centre amb barba, amb altres candidats de l’òrbita PDeCAT. || LACTUAL

CANDIDATURA | ARA PACTE LOCAL-PDECAT 28M | MITJANS

El castellarenc Joan Barrios 
alcaldable per Terrassa

Seguiment de la nit 
electoral a Ràdio 
Castellar i L’Actual

El castellarenc Joan Barrios encap-
çala la llista del partit Ara Pacte Local 
de Terrassa per a les eleccions del 
28M. És una plataforma municipa-
lista creada per PDeCAT - partit del 
qual va formar part Barrios a Caste-
llar - i Ara Catalunya. És un projec-
te polític de nova fornada que busca 
“recuperar la política útil”, ha dit 
Barrios, en declaracions al mitjà di-
gital Món Terrassa. El partit es defi-

neix com un projecte que defuig els 
extrems, tant de la dreta com de l’es-
querra, “al servei dels veïns”. Joan 
Barrios va ser cap de la JNC de Cas-
tellar, i en les eleccions de 2019 es va 
sumar a la candidatura de Junts per 
Castellar, amb l’alcaldable Pau Cas-
tellví, com a número 13 de la llista. 
Tot i liderar la proposta d’Ara Pacte 
Local a Terrassa, Barrios segueix for-
mant part del PDeCAT.  || REDACCIÓ



DEL 26 DE MAIG A L’1 DE JUNY DE 2023 03

eleccions municipals 28M

Recta final abans d’arribar a les urnes

La Sala d’Actes es va omplir per escoltar el debat electoral amb la presència de quatre candidates i tres candidats. VOX va excusar la seva presència.  || Q. PASCUAL

La Sala d’Actes d’El Mirador es va 
tornar a quedar petita per aquells 
que no volien perdre’s el debat elec-
toral organitzat pels mitjans muni-
cipals el passat dimecres. Mitja hora 
abans que comencés el debat, els can-
didats i candidates es van fer la foto 
que il·lustra la portada d’aquesta edi-
ció de L’ACTUAL a la plaça Major per 
després anar cap al debat. La candi-
data de VOX, Jennifer González, va 
decidir no participar al debat “per 
motius personals” amb la qual cosa  
l’acte va comptar amb set caps de llis-
ta, dels quals quatre eren dones -Ain-
hoa Pineda de Valents, Alicia Garcia 
del PP, Marga Oncins de la CUP i Do-
lors Ruiz d’ERC- i tres homes -Miki 
Vilanova, d’Ara Toca Castellar, Joan 
Juni de Junts per Castellar i Ignasi 
Giménez, de Som de Castellar-PSC-.

L’ordre d’intervenció al debat es 
va decidir de menor a major repre-
sentació, tret del cas entre Junts i Ara 
Toca on l’ordre es va decidir llençant 
una moneda. La mobilitat, l’aparca-
ment, l’habitatge, l’entorn natural, les 
oportunitats per als joves i les políti-
ques feministes van centrar el debat.

les intervencions

La representant de Valents, Ainhoa 
Pineda, va reivindicar “recondicio-
nar espais com l’Espai Tolrà i que 
l’Ajuntament faci propostes va-
lentes que abracin a tots els veïns 
i veïnes de Castellar”. La candida-
ta popular, Alicia Garcia, va apun-
tar que el PP “és l’única força del 
centre dreta” i va demanar “con-
centrar el vot” per poder entrar a 
l’Ajuntament. 

  Jordi Rius

DEBAT | CANDIDATURES

Miki Vilanova, d’Ara Toca Cas-
tellar, va demanar una residència 
pública per a la gent gran i “estruc-
turar bé el poble, amb un alcalde 
100% dedicat al municipi” - en re-
ferència a que Ignasi Giménez  com-
pagina el seu càrrec amb el de pro-
fessor  a l’institut Puig de la Creu-.  
Joan Juni, de Junts,  va aprofitar els 
torns de paraula per esbossar les 
propostes del seu programa com la 
construcció de l’Escola Municipal 
d’Arts, el Parc de la Xemeneia de 
Can Barba o optimitzar la recollida 
selectiva “a més d’aconseguir l’en-
llaç amb la B-124 amb un traçat que 
no malmeti l’entorn”.

Marga Oncins va explicar en la 
seva darrera intervenció que el PSC 
“fa setze anys que està governant 
sense oposició i ens hem convertit 
en una ciutat dormitori, totalment 
depenent de Sabadell” i va defen-

Les candidatures que 
es presenten a les 
eleccions exposen 
els seus programes 
en el debat electoral

sar la creació d’un punt lila perma-
nent o reforçar l’odontologia pública.

La candidata d’ERC, Dolors 
Ruiz, va assenyalar que el progra-
ma dels republicans “és el millor 
programa amb un equip super-
preparat per tirar-lo endavant” i 
es va mostrar disposada a promou-
re una  república feminista, amb una 
transformació de la mobilitat, soci-
oeconòmica. 

L’actual alcalde i candidat de 
Som de Castellar-PSC, Ignasi Gi-
ménez, va demanar el vot per la seva 
formació “perquè som l’únic par-
tit que tenim un model clar de mu-
nicipi” amb una millora dels equi-
paments, sobretot focalitzats en la 
nova piscina descoberta, una trans-
ició energètica i una aposta per l’ha-
bitatge “com els habitatges que es 
construiran a la parcel·la de ter-
reny de la Playtex”.

+ 28M

Més de 19.600 
persones poden votar

Un total de 19.668 castellarencs i 
castellarenques estan convocats 
aquest diumenge, 28 de maig, 
a les eleccions municipals per 
escollir els seus representants al 
consistori. El cens consta de 19.585 
electors de nacionalitat espanyola 
i 83 de nacionalitat estrangera. El 
nombre de ciutadans i ciutadanes 
que podran exercir el seu dret a 
vot ha augmentat en 681 persones 
respecte a les darreres eleccions 
celebrades, les del Parlament 
de Catalunya del 2021, i en 1.077 
persones respecte als darrers 

comicis municipals del 2019.
La jornada electoral es viurà 
en un total de 10 col·legis, on 
es distribuiran 14 seccions 
i 25 meses electorals.
Els col·legis electorals obriran les 
portes de 9 del matí a 8 del vespre, 
de forma ininterrompuda. L’electo-
rat s’haurà d’identificar amb el DNI, 
el passaport o el carnet de conduir 
amb fotografia (vàlid també mit-
jançant l’aplicació miDGT). També 
serà vàlida la targeta de residència, 
en el cas de ciutadans i ciutadanes 
de la Unió Europea que en tinguin, 
i la targeta d’identitat, si es tracta 
de persones estrangeres nacionals 
de països amb què Espanya hagi 
subscrit un tractat de reciprocitat 
per al reconeixement del dret de 
sufragi a les eleccions locals. 



DEL 26 DE MAIG A L’1 DE JUNY DE 202304

Som la principal 
opció alternativa a 
l’equip de govern

DOLORS RUIZ
Cap de llista

ERC

· Quin balanç faries d’aquest mandat, en 
què ERC ha estat el partit de l’oposició 
principal? 
Un balanç positiu pel que respecta a ERC. Quan 
vaig entrar en política, em vaig fixar en quin era 
l’escenari dels partits en aquell moment, que 
havien fet en els quatre anys anteriors i ERC 
era la que destacava en nombre de propostes, 

· El motiu de preocupació principal dels cas-
tellarencs és la mobilitat. Ara sembla que la 
Ronda Nord es podria fer realitat.  
És una infrastructura que ja havia d’estar feta. 
Madrid ha passat de tot  i des de Castellar o Sa-
badell no s’ha fet prou feina. De fet, és el nostre 
primer punt del programa electoral: la propos-
ta és, on acaba la Ronda Oest, creuar per sota 
de la carretera de Matadepera i sortir amb un 
viaducte a l’altura de Torre Turull paral·lel a la 
carretera B-124. Junts ha donat suport al pro-
jecte i creiem que ERC està posant totes les tra-
ves del món.

Proposem fer una 
escola d’arts a l’edifici 
de l’antiga caserna

JOAN JUNI
Cap de llista

JUNTS PER CASTELLAR
· El transport públic i l’aparcament també 
són temes que preocupen.
La gent està molt enfadada amb la supressió 
d’aparcament en alguns carrers. Nosaltres apos-
tàvem per la fòrmula del petó i adeu, i no entenc 
com no s’ha fet. Aquí l’equip de govern ha tirat 
pel dret, estan en contra dels cotxes. Nosaltres 
proposem, a la plaça de la Miranda, a la zona del 
costat del pati de l’institut, fer un aparcament. 
Hi ha acord amb els veïns i no hi haurà oposició.
Pel que fa al transport públic, volem recuperar 
la línia que connectava amb Terrassa per Can 
Font i Ca n’Avellaneda, i reforçar en hores puntes 
la línia que ens connecta amb Sabadell. També 
proposem estudiar un sistema més modern de 
connexió amb les urbanitzacions per no fer tan 
llarg el recorregut. Amb una aplicació mòbil o 
un pulsador a la parada, fer-ho a demanda en 
el moment sabent el recorregut que hi ha i sal-
tant parades si no hi ha ningú. 

· S’ha obert un debat a la vila sobre ha-
bitatge arran del projecte de la Playtex. 
Què n’opines?
Estem d’acord amb el projecte de la Playtex, que 
vam aprovar tot el consistori. No estem a favor de 
fer una consulta. Tota la polèmica generada cre-
iem que no té sentit. S’ha de mirar que els pisos 
siguin per a la gent de Castellar amb 3 anys d’em-
padronament. Hem de pensar que aquest projec-
te també incorpora habitatge privat al solar tant 
de venda com de lloguer i que serà a un preu més 
assequible perquè els terrenys són municipals. 
L’única manera perquè puguin baixar el preu dels 
pisos és generant oferta de lloguer i de venda.

· La campanya passada el tema estrella va 
ser la piscina descoberta. Sembla que final-
ment serà realitat.
Estic molt content perquè en el programa elec-
toral de les eleccions anteriors portàvem la pro-

de mocions presentades i d’activitat política. 
En aquest darrer mandat hem fet un total de 
70 mocions. Som la principal opció alternativa 
a l’equip que està governant i no hem deixat 
de donar idees amb aquella visió de futur de 
municipi per poder fer una política del segle 
XXI. Fa setze anys que tenim amb una política 
tipus cargol, lenta, que no ha fet una política 
de millores des que Ignasi Giménez va entrar 
a governar.

· ERC afronta aquests comicis amb un  
canvi de candidata i una renovació de 
la llista...
Estic molt orgullosa de comptar amb persones 
que estaven properes a ERC i d’altres que no, 
que simplement són activistes del teixit social 
de Castellar. Vaig molt ben acompanyada dels 
20 i amb el suplents.

· El principal motiu de preocupació dels 
castellarencs és la mobilitat. Ara sembla 
que la Ronda Nord es podria fer realitat.
Ho hem dit de totes les maneres possibles. 
No és la solució de mobilitat que nosaltres 
volem per a Castellar. El territori de fet no 
vol el Quart Cinturó. Volem una connexió 
ràpida amb l’autopista que no ens faci travessar 
Sabadell. Però no volem el traçat que s’ha 
dibuixat aquests últims dies, que van presentar 
l’alcalde i Salvador Illa.  Hem defensat un traçat 
alternatiu  que permeti connectar amb la Ronda 
Oest a través del polígon de Can Bages. Això ens 
permetria activar el polígon i connectar amb 
la Ronda Oest a través d’un pont dual. Això 
possibilitaria en un futur que ens arribés el 
tren. Volem solucions de mobilitat per al segle 
XXI. Hem demanat a la Generalitat que faci 
un estudi de viabilitat de l’enllaç amb el tren 
fins a Sabadell.

  · Més propostes en matèria de transport 
públic i de mobilitat interna?
Ens preocupa molt com es mou el bus a nivell 
d’urbanitzacions i dins del mateix municipi i 
com la freqüència de pas de La Vallesana ens 
pugui donar una ampliació d’horaris per al 
jovent i la gent gran. La línia C4 sí que depèn 
de Castellar i poder estudiar què necessitem i 
quina oferta volem donar als usuaris.  Pel que fa 
a l’aparcament, hem de potenciar el pàrquing 
del  mercat i crec que no s’ha fet bé l’eliminació 
de places de l’avinguda de Sant Esteve.

· S’ha obert un debat a la vila sobre 
habitatge arran del projecte de la Playtex. 
Què n’opines?
Necessitem habitatge a preus assequibles. 
Des del 2005 no es fan polítiques d’habitatge a 
Castellar. En aquest mandat, ERC va pressionar 
molt perquè es fes un procés participatiu al 
voltant dels pisos de la Playtex. En el moment 
que els terrenys van tenir un preu assequible, 
vam veure que era un caramelet. Estem a favor 
de l’habitatge públic i no n’hi ha prou amb 
aquests 90 pisos, en calen molts més. El tema 
de si s’ha de fer una consulta sobre habitatge 
sí o habitatge no allà, això no és consultable. 
L’habitatge públic és un dret i un dret no es 
consulta. El que sí que es pot consultar és 
quines necessitats hi ha d’habitatge per a joves, 
famílies monoparentals o llars tutelades.

· Què penseu del projecte de la nova piscina 
descoberta?
Al mandat anterior, teníem el projecte de 
situar-la a l’espai de l’antiga fàbrica Tolrà. La 
ubicació de la piscina a les pistes d’atletisme 
no és el millor lloc on fer-la. La nostra idea era 
fer un complex que contemplés diversos tipus 
d’esport. Començarem el mandat amb un 

posta on s’acabarà fent. Volem que la part lúdica 
i esportiva es pugui anar traslladant en aquesta 
zona al costat de les pistes d’atletisme. Si parlem 
d’altres equipaments, creiem que totes les asso-
ciacions tenen mancances. Per això defensem 
que cal ubicar en el polígon al costat de la ronda 
un espai per poder fer-hi activitat i guardar-hi 
materials. Un espai que fora de l’horari de la in-
dústria ofereix moltes facilitats d’aparcament. 

· Vols destacar alguna altra proposta del 
teu programa?
El nostre projecte estrella és fer l’escola muni-
cipal d’arts a l’edifici de l’antiga caserna de la 
Guàrdia Civil, els antics escolapis. Hi ha proble-
mes per fer-hi pisos, i la vídua Tolrà va deixar 
escrit que fos per a temes d’ensenyament. Aquí 
es podria fer una permuta perquè la construc-
tora faci els pisos als terrenys de la Playtex, per 
exemple, que això quedi per al poble com a esco-
la d’arts, i es podria desencallar el tema. Falten 
espais d’exposicions que es podrien oferir en el 
nou equipament per a artistes i entitats com els 
Pessebristes. També es podria ubicar una ofici-
na turística per promoure que vinguin més visi-
tants i donar més riquesa al comerç i la restau-
ració de Castellar. Encara que no tinguem hotel, 
ens interessa que la gent vingui a passar el dia i 
gaudir del que podem oferir. 

Un altre projecte que tenim és crear el 
parc de la Xemeneia de Can Barba. Allò és un 
desastre i no hi ha manera que es netegi i s’hi 
podria fer un parc com s’ha fet amb el parc de 
Canyelles. Entre el camí de la xemeneia fins el 
carrer del Pont. 

Com que vinc del món de l’electrònica, vull 
destacar la nostra proposta de passos de vianants 
intel·ligents, perquè es  pot aconseguir una sub-
venció i surten gratuïts. Nosaltres ensenyem les 
cartes. Tot el que sigui bo per Castellar benvingut 
sigui i estem disposats a col·laborar-hi.

Aquest divendres 26 de maig, tres dels 
partits que es presenten a aquestes elec-
cions municipals de diumenge celebren 
el final de campanya amb diversos actes. 

L’alcaldable d’ERC, Dolors Ruiz, 
celebra un sopar final de campanya al 
recinte firal de l’Espai Tolrà. A partir de 
les 20.30 h tindrà lloc un sopar popular 
per un preu de 5 euros que inclourà 
botifarra amb mongetes i una opció 
vegana, postres, beguda i cava a més 
del concert de Llongue & Ricart LT. Per 
participar en aquest sopar d’Esquerra 
Republicana, es poden fer reserves als 
telèfons 640830147 i 665632715.

D’altra banda, la CUP tancarà la 
campanya electoral a partir de les 22.45 
h a la plaça Calissó amb un parlament de 
la candidata Marga Oncins i un concert 
gratuït amb The Cabrians a partir de 
les 11 h i un fi de festa amb el discjòquei 
DJ València. 

La plaça Europa és l’escenari escollit 
per Ara Toca Castellar per tancar la 
campanya per aquestes eleccions 
municipals del 28M. A partir de les 20.30 
h, durant la vetllada, intervindrà el cap 
de llista de la candidatura, Miki Vilanova, 
acompanyat de tot l’equip d’Ara Toca 
Castellar. A més, des d’Ara Toca Castellar 
s’ha anunciat que a l’acte de la plaça 
Europa hi haurà música i alguna sorpresa 
més.  ||  REDACCIÓ

Actes finals 
de campanya

CLOENDA | DIVENDRES 26

seguit de coses ja aprovades unilateralment 
per l’equip de govern. Són decisions preses 
que te n’has assabentat possiblement perquè 
s’ha aprovat per una modificació d’una partida 
d’esports.

· Alguna proposta més del teu programa?
El nostre programa electoral està estructurat en 
cinc eixos. Un és la transformació democràtica i 
republicana, i ens comprometem a treballar per 
construir una república feminista, ecologista, 
justa i lliure. El segon eix seria la transformació 
de la mobilitat, de la qual ja hem parlat. El 
tercer, potser la proposta estrella, seria la 
transformació verda. Apostem per les energies 
renovables, volem un model 100% renovable i 
de proximitat. Volem implementar una oficina 
local de transició energètica. També volem 
una gestió forestal sostenible amb la promoció 
de l’ús de la biomassa. A Castellar del Vallès 
tenim Les Garberes, que estan fent agricultura 
i jardineria, i a més, afegiria la gestió forestal 
i sobre el terreny. Això aniria lligat amb la 
creació d’una formació professional que faci 
gestió forestal. 

També apostem per una transformació 
social, feminista i democràtica. Al llarg del 
temps les dones han portat una càrrega que 
necessiten ajuda per poder alleugerir-la. Per 
nosaltres, la salut és primordial. Per això, volem 
incrementar l’horari i els serveis d’especialistes 
al CAP. També volem un espai de criança. 
També volem l’emancipació dels joves perquè 
puguin trobar models d’oci i lleure alternatius. 
També volem donar suport a la gent gran 
incrementant l’atenció, el tractament i la cura 
a la gent gran. Quan parlem de feminisme, 
parlem que ningú es quedi fora, d’oferir els 
erveis de l’Ajuntament per fer que el dia a dia 
sigui més fàcil.

eleccions municipals entrevistes28M
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· Quin balanç faries d’aquest mandat? 
És evident que és un mandat totalment condici-
onat per la pandèmia. Hem passat moltes hores 
pendents de la situació sanitària que s’estava 
vivint i patint al nostre municipi. M’agradaria 
treure’n alguna lliçó positiva. D’una banda, el 
temps ha demostrat que els ajuntaments som 
l’administració més propera als ciutadans i 
més resilient, que tenim més capacitat d’adap-
tació. L’esforç que van fer tots els regidors, es-
tiguessin al govern o a l’oposició, per fer front 
a la situació és de destacar igual que tots els 
treballadors municipals. És aquesta capacitat 
de resistir i alhora d’adaptar-se, de ser flexible 
i poder canviar les coordenades. L’altra qües-
tió és que el nostre model de municipi ha sortit 
reforçat d’aquesta situació. L’activitat econò-
mica, sigui per les obres en l’àmbit privat i les 
noves implantacions d’activitats econòmiques 
al polígon i perquè continuem creixent, demos-
tra que el nostre model de municipi és reeixit.

· El motiu de preocupació principal dels 
castellarencs és la mobilitat. Ara sembla 
que la Ronda Nord es podria fer realitat.
Crec que han passat tres coses importants amb 
relació a la problemàtica principal que és la con-
nexió amb l’exterior, bàsicament amb Sabadell 

A banda de la Playtex, el proper 
mandat volem construir més 
habitatge de lloguer assequible

IGNASI GIMÉNEZ
Cap de llista

SOM DE CASTELLAR - PSC

i la C-58. Durant aquest mandat, s’ha aprovat el 
Pla Específic de Mobilitat dels Vallesos, confec-
cionat per la Generalitat i els Consells Comar-
cals del Vallès Oriental i Occidental, que és un 
full de ruta comú i compartit de quines inversi-
ons s’han d’abordar prioritàriament al nostre 
territori. De totes les inversions, la més priori-
tària, segurament, és la Ronda Nord dels siste-
mes urbans de Sabadell i de Terrassa. La Ge-
neralitat està assumint el repte i la necessitat 
d’abordar la inversió. La segona cosa que ha 
passat és que el Ministeri de Foment ha dit pú-
blicament que està disposat a finançar aques-
ta infraestructura i a posar 200 milions sobre 
la taula per poder fer les obres. Em sembla que 
això és rellevant perquè fins ara no havíem tin-
gut un interlocutor que fos tan clar amb rela-
ció a la Ronda Nord. I finalment hi ha la paraula 
del president de la Generalitat, Pere Aragonès, 
de poder dur a terme aquestes obres a través 
del pacte de pressupostos amb el cap de l’opo-
sició, Salvador Illa.
 
·  Més propostes en matèria de transport 
públic i de mobilitat interna?
Pel que fa al transport públic, estem queixosos. 
Hi ha un problema molt evident que fa que ar-
rosseguem des de fa temps, que és la qüestió de 

la zona tarifària. És una absoluta injustícia que 
Castellar estigui a la tercera zona tarifària. Per 
exemple, Gavà està a 76 quilòmetres de Mataró 
i anar d’un costat a l’altre té el mateix cost que 
anar de Castellar a Barcelona, que està a menys 
de la meitat de quilòmetres. És una situació que 
s’ha cronificat. Això fa que els nostres nois i noies 
no puguin ser beneficiaris de títols com la T-16 
perquè Sabadell és una zona tarifària diferent 
de la nostra. I per això, des de l’Ajuntament ho 
intentem rescabalar amb la beca de transport 
per als joves. Quant al transport públic intern, 
vam fer una aposta durant el mandat passat 
per aplicar el transport a demanda. És un ser-
vei que ha funcionat raonablement bé. També 
volem aplicar un sistema de transport a deman-
da a les línies internes del municipi.

· S’ha obert un debat a la vila sobre ha-
bitatge arran del projecte de la Playtex. 
Què n’opines?
L’habitatge és un greu problema que tenim. A 
Castellar tenim 9.500 habitatges, dels quals 
només un 40% són plurifamiliars. D’aquests 
9.500 habitatges, només 75 són de protecció 
oficial, els que va construir l’Incasòl el 2003. 
Fa 20 anys que no es fa cap promoció pública a 
Castellar. No evadeixo cap mena de responsa-
bilitat, i també em sento culpable perquè du-
rant aquests anys no s’ha pogut fer una inver-
sió d’aquest tipus. No podem mirar cap a una 
altra banda. I és una situació a la qual hem de 
posar remei. Això és una necessitat social ur-
gent per part sobretot d’un col·lectiu impres-
cindible, la gent jove. Ara construirem 90 ha-
bitatges, però en necessitem molts més. Tenim 
1.200 persones que s’han interessat per la pro-
moció de la Playtex. És un projecte que es farà i 
que gaudeix del consens polític d’aquest darrer 
mandat i crec que també tindrà en aquest pro-
per. Estem cercant nous espais per poder cons-
truir noves promocions d’habitatge públic de 
lloguer assequible. Avui en dia, aconseguir un 
pis de lloguer és pràcticament impossible. El 
preu mitjà de lloguer d’un pis a Castellar és de 
700 euros al mes. I això no es pot pagar.

· Quin és l’estat dels equipaments a la 
nostra vila?
Hi ha molts equipaments on estem fent obres 
de reforma. Durant aquest mandat, hem fet 
obres a l’Espai Tolrà, l’estem convertint en 
un gran equipament esportiu i hem d’aconse-
guir que tingui un nivell òptim per a la pràcti-
ca de qualsevol esport. També estem a punt 
de posar en marxa l’ampliació de la biblioteca 
i hem dut a terme la millora del Casal dels Avis 
de la plaça Major. I tindrem la piscina, un gran 
deute històric. Ara podem abordar la inversió, 
que estarà al voltant dels tres milions d’euros. 
A més, s’està configurant tot un eix esportiu al 
voltant de la ronda que va des del complex es-

portiu del Puigverd, el pavelló, la futura pisci-
na descoberta, les pistes d’atletisme i la fran-
ja central d’equipaments esportius al polígon 
del Pla de la Bruguera. La piscina té un disseny 
fantàstic i la seva làmina d’aigua serà tres ve-
gades superior a la que teníem al carrer Sant 
Feliu. La piscina reservada a natació es podria 
cobrir en el cas que es volgués ampliar l’ofer-
ta durant tot l’any. No pot ser que la gent se’n 
vagi a les piscines de Sentmenat, Sant Llorenç 
o la Bassa de Sant Oleguer de Sabadell. Tin-
drem una piscina de primer nivell, on es po-
dran disputar competicions, i un refugi climà-
tic excepcional per passar-hi les nits d’estiu. 
 
· Explica’ns algunes propostes més del 
teu programa.
El riu Ripoll. Hi hem estat duent a terme obres 
importants. Durant aquest mandat, hem fet 
obres a les passeres del riu, la primera fase del 
camí del riu fins a Sant Feliu, i en aquests mo-
ments estem executant la segona fase. També 
hem fet obres que connecten el camí del riu amb 
la zona de darrere de l’església, el parc de Ca-
nyelles. Igualment hi ha els pressupostos par-
ticipatius, que preveuen una inversió al parc 
de Canyelles, que connectarà el nucli urbà amb 
els horts del Brunet i el camí del riu. Hem rebut 
també una subvenció del fons Next Generation 
a través del Consell Comarcal, que al final supo-
sarà una inversió total de dos milions d’euros. 
Al riu també farem el carril bici entre Castellar 
i Sant Feliu, i també ens agradaria connectar 
l’Airesol C amb el nucli urbà a través d’un pont, 
perquè s’hi pugui anar a peu des de la urbanitza-
ció. A més, començaran aviat les obres de refor-
ma de la Casa del Pont, al peu de la carretera de 
Terrassa. És un projecte compartit amb el TEB. 
Serà un espai de referència per accedir al riu i a 
més hi haurà 12 places de llars tutelades per als 
usuaris castellarencs del TEB. I el segon gran 
projecte és la posada en marxa d’una oficina de 
transició energètica, que significarà assessora-
ment a empreses i comerços, a les famílies més 
vulnerables. Continuarem amb l’esforç d’estal-
vi energètic que hem encetat en aquest darrer 
mandat. També volem abordar la climatització 
de les escoles de titularitat municipal i totes les 
escoles de primària del municipi.

· Quin és l’escenari l’endemà del 28M?
A mi m’agradaria poder donar continuïtat a 
aquest projecte, entre altres coses perquè em 
sento capaç de tirar endavant aquestes iniciati-
ves que tenim en curs. I poder-ho fer de manera 
immediata, l’endemà mateix de les eleccions. Hi 
ha molts projectes que s’han quedat a la carre-
tera per aquesta situació de la pandèmia i hem 
de ser capaços de donar-hi continuïtat. Això és 
el que demanem als ciutadans i ciutadanes de 
Castellar, que donin confiança de nou a l’opció 
que representem.

eleccions municipals 28Mentrevistes
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Una de les nostres 
propostes és crear un 
punt lila permanent

CUP CASTELLAR

· El motiu de preocupació principal dels cas-
tellarencs és la mobilitat. Ara sembla que la 
Ronda Nord es podria fer realitat.  
En primer lloc, estem absolutament en contra  
d’utilitzar el concepte Ronda Nord perquè és un 
concepte totalment confús amb el qual Ignasi Gi-
ménez i el seu equip de govern juguen a la confu-

sió. Una cosa és el connector Castellar-autopista 
C-58. Evidentment que és una necessitat, ja que 
necessitem arribar a l’autopista sense passar per 
Sabadell. En aquest connector, la gent de la CUP 
hi serem. Una altra cosa és la Ronda Nord, que 
és el nom que rep una part del Quart Cinturó, la 
que va de l’autopista fins a Castellar. La Ronda 
Nord no s’entén per si sola, s’entén només si tenim 
en compte el Quart Cinturó fins a Granollers. 

· El transport públic i l’aparcament també 
són temes que preocupen.
El tren ha d’arribar a Castellar. Molta gent m’ex-
pressa el seu neguit  que no volen el tren perquè 
tenen por que Castellar s’ompli de gent de fora. 
El tren és per millorar la mobilitat dels que ja hi 
som. La gent de fora ve si continuem fent promo-
cions privades. Això és el que porta gent, i això ho 
permet el POUM. Hem de regular l’entrada de 
la gent via POUM. El tren és per a la gent d’aquí, 
perquè tingui opcions de sortida. Pel que fa a la 
Vallesana, ens agradaria treballar per tenir una 
gestió pública del servei.

· S’ha obert un debat a la vila sobre habi-
tatge arran del projecte de la Playtex. Què 
n’opines?
Pisos de lloguer social és evident que se’n neces-
siten. El darrer habitatge de lloguer social que 

es va construir és del 2005. El govern més pro-
gressista de la història, el PSC, no ha fet ni un pis 
de lloguer social. Quan tu veus que tens un mo-
viment de veïns que t’estan alertant i que estan 
en desacord, el que no pots fer és tancar-te en 
banda. Als veïns se’ls ha d’escoltar. Però no han 
de decidir el com. 

· La campanya passada el tema estrella va 
ser la piscina descoberta. Sembla que final-
ment serà realitat.
No han tret una piscina, han tret un titular: 
“Farem una piscina, hem començat les obres”.  La 
piscina es necessita, però així no es fan les obres. 
No pots treure un espai que està funcionant molt 
bé a una entitat esportiva per posar-hi una pis-
cina. A més, no hi cap projecte. Quan vam anar  
a veure el projecte, vam veure que surt petita 
d’inici. És en una zona on no hi ha aparcament. 
Tampoc està previst què fer-hi a l’hivern. Hi ha 
llocs més idonis on ubicar la piscina, per exem-
ple, la parcel·la de terreny municipal que hi ha al 
costat del Dia, al Pla de la Bruguera.

· Vols destacar alguna altra proposta del 
teu programa?
Tenim tres propostes i un eix transversal. La pri-
mera és crear un punt lila permanent, que acom-
panyi les víctimes de violència de gènere, que 

MARGA ONCINS
Cap de llista

doni assessorament psicològic, que sigui capaç 
de fer una intervenció ràpida en cas d’agressió. 
i que faci una detecció dels punts foscos. La se-
gona proposta és sobre el medi natural, la gestió 
dels incendis i treballar de manera urgent en la 
prevenció d’incendis. Calen més calderes de bi-
omassa. També volem crear una regidoria d’ur-
banitzacions, per treballar tot el tema de la pre-
venció. La nostra tercera proposta és una gestió 
no privada dels serveis públics, garantint els llocs 
de treball de les persones que estan en els matei-
xos serveis però de manera privada.  L’alcalde fa 
que cada cop més els serveis siguin privats, cosa 
que es tradueix en un increment del preu del ser-
vei o que no es controlin les condicions laborals.  
I l’eix transversal és la llengua catalana com a 
vertebradora de la societat.

· Quin escenari t’imagines després del 28M?
Espero i desitjo que Ignasi Giménez perdi la ma-
joria absoluta. Fa setze anys que governa sense 
oposició. I setze anys fent i desfent sense haver 
de comptar amb els altres no és bo. Ni per a l’Ig-
nasi ni cap altre partit. El segon escenari que 
m’agradaria és que nosaltres entrem reforçats, 
que no em torni a quedar jo sola dins. El que sí 
que puc assegurar és que tinc molta il·lusió per 
solucionar els problemes que fa més de vint anys 
que s’arrosseguen.

La meva gran 
motivació és millorar 
la il·lusió dels joves

ARA TOCA CASTELLAR

· El motiu de preocupació principal dels cas-
tellarencs és la mobilitat. Ara sembla que la 
Ronda Nord es podria fer realitat.  
Hem d’exigir data d’inici i entrega d’aquesta obra. 
Des de fa 30 anys, que estem perdent el temps. 
Hem de trobar una solució ja! Si soc alcalde, l’en-

demà vaig a Barcelona i em reuneixo amb qui faci 
falta i si m’haig d’encadenar, ho faig. No pot ser 
que el nostre alcalde estigui bloquejat d’aquesta 
manera. No pot ser que tinguem 25.000 persones 
que depenguin d’un pont amb un carril d’anada 
i un de tornada. Això no passa a cap lloc d’Espa-
nya, és un atropellament als nostres drets. Hem 
de donar un cop de puny sobre la taula perquè a 
sobre tenim un dels impostos de circulació més 
cars de la comarca. 

· El transport públic i l’aparcament també 
són temes que preocupen.
Volem ampliar el transport públic per arribar 
a Can Font, i s’ha d’arribar a un consens. Volem 
l’Ajuntament obert les 24 hores per reunir-nos 
amb tothom. Amb els portaveus de les urbanit-
zacions i també dels barris, i sempre trobar un 
consens a l’hora de fer projectes. Sobre l’apar-
cament, cada vegada s’estan retirant més pla-
ces i cal un esforç econòmic del poble per in-
vertir en un parell de llocs del centre que siguin 
pàrquings públics. 

· Hi ha debat a la vila sobre habitatge arran 
del projecte de la Playtex. Què n’opines?
La nostra posició és molt clara. Veiem un cert risc 
de si realment els 90 pisos de l’Incasòl són per 
als veïns de Castellar sense embuts ni mentides. 

També que quan estiguin construïts tinguem un 
problema social com ha passat amb altres pobles 
com Sant Llorenç o Barberà. Estic demanant una 
reunió amb l’Agència Catalana d’Habitatge i que 
ens ho deixin clar. La nostra posició és en tot cas 
fer una consulta i fer les coses molt bé. 

· La campanya passada el tema estrella va 
ser la piscina descoberta. Sembla que final-
ment serà realitat.
El que primer faria de tot seria ampliar la plan-
tilla de l’Ajuntament per fer tot el manteniment 
que cal. Els equipaments comencen a tenir anys 
i hi ha intervencions a fer. Millorem el manteni-
ment del que tenim abans de créixer. Ens hem de 
preguntar quin concepte de poble volem: pisos 
Playtex, pisos privats, logística nova al polígon? 
Tot ho farem tenint la mateixa carretera, el ma-
teix CAP, els mateixos serveis? Ens ha crescut 
més el peu que la sabata, i per això hem de seure 
tots i fer participar el poble. El que demano és 
un ordre en el creixement. Tenim el CAP sense 
24 hores, i les necessitem. Tinc la sensació que a 
vegades som una urbanització de Sabadell. Tot 
sembla que ho hàgim de fer a casa del germà gran.

· Vols destacar alguna altra proposta del 
teu programa?
Tinc la sensació que els autònoms són els nostres 

MIKI VILANOVA
Cap de llista

herois i que els cuidem molt malament. Per això 
proposem un dia municipal per als autònoms i 
l’empresa local. Hauríem de tenir oficina oberta 
de 9 a 21 h a El Mirador per facilitar els tràmits 
dels autònoms i que se’ls atengui en una oficina 
dedicada ells. També els rebaixaria impostos.

D’altra banda, el punt clau per a mi són els 
joves. Són el nostre futur i estan oblidats. Els 
tenim abandonats, i el que no pot pagar no pot 
fer res. S’estan a les places passant l’estona com 
poden. La meva idea personal és oferir un punt 
de trobada amb unes aules per fer diferents cur-
sos per joves que no puguin pagar i revertir-ho 
al poble com a servei comunitari o cotreball. Els 
joves no poden estan allunyats de la política. La 
meva gran motivació és millorar la il·lusió dels 
joves de Castellar.

· Quin escenari t’imagines l’endemà del 28M?
Soc molt nou i només prometo treballar molt. 
No facilitaré la investidura de l’Ignasi. Crec que 
l’alcalde ha d’estar les 24 hores amb el poble. Els 
últims anys el govern local no està actuant pel 
bé comú. Jo havia votat l’Ignasi, però hi ha un 
abans i un després a partir del 2015. Ara té al-
tres prioritats, i quan va entrar a l’institut amb 
la plaça de professor va fer moure horaris al cen-
tre per la seva dedicació a l’alcaldia. Jo no parlo 
d’il·legalitat, parlo de moralitat. I no m’agrada.

L’estudiant Queralt Mourelo, acompanyada dels seus pares, i de diversos membres de 

l’executiva d’ERC Castellar, el conseller Josep González Cambray, i Lluís Papell. || R. G.

ERC | AJUTS ALS ESTUDIS

Es concedeix la 8a Beca Oriol Papell
L’estudiant de 4t d’ESO Queralt Mou-
relo ha estat la guanyadora de la 8a 
Beca Oriol Papell. Així es va fer públic la 
setmana passada als Jardins del Palau 
Tolrà, en un acte que va comptar amb 
la presència del conseller d’Educació, 
Josep González Cambray, i membres 
d’ERC. L’ajut per a estudis postobliga-
toris és un projecte que impulsa ERC 
en memòria del jove polític castella-
renc i republicà Oriol Papell. De fet, el 
regidor Rafa Homet, que ara deixa el 
consistori, va recordar el punt de par-
tida d’aquesta iniciativa que premia el 
talent castellarenc de les noves gene-

racions. “En aquell moment no te-
níem regidors, però volíem tornar 
més forts que mai, i recordar l’Ori-
ol. La beca és una aposta de futur i 
de lluita”, va dir Homet. “És un tan-
cament d’etapa especialment bonic 
recordant la persona amb qui vas 
començar a treballar”, va subratllar.  
Quant a Queralt Mourelo, va explicar 
que la notícia “ha estat una sorpresa, 
és molt emocionant i tota una opor-
tunitat”. La jove estudiarà batxillerat 
social amb matemàtiques científiques 
el curs que ve. “Després vull fer la car-
rera d’estudis internacionals d’eco-

nomia i empresa, que es fa en anglès, 
i barreja ADE i economia”, va dir. Síl-
via Nicolàs, presidenta local d’ERC, va 
felicitar Queralt Mourelo i va assegurar 
que és una “lluitadora”. La jove s’ha 
sobreposat a una malaltia minoritària 
i ha tirat endavant amb esperit de su-
peració.  La beca té una dotació econò-
mica de 2.000 euros, que es financen 
amb una aportació del sou dels cinc 
regidors republicans del consistori. 
“És un projecte que connecta amb 
els valors republicans, que surt de 
la generositat, de compartir el que 
tens”, va apuntar el conseller.  || R. G.. 
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actualitat

El Tribunal Superior de Justícia 
(TSJC)  ha tornat a donar la raó, des-
prés de sis anys, als 22 municipis que 
van denunciar la retirada de la sub-
venció a les llars d’infants municipals 
entre els anys 2012 i 2015. Concreta-
ment, la Generalitat va reduir l’aporta-
ció de 1.800 a 1.300 euros per alumne i 
curs. Però aquesta quantitat finalment 
tampoc es va satisfer, i bona de part 
dels ajuntaments van haver de com-
pensar l’absència d’aquesta aportació 
perquè no repercutís en les famílies. 
Castellar del Vallès és un dels ajunta-
ments que va denunciar aquesta situ-
ació davant dels tribunals.

En aquest sentit, el TSJC ha ra-
tificat la sentència que ja va emetre el 
2017 i ordena que, en el termini de 3 
mesos, la Generalitat pagui 28 MEUR 

Educació haurà de pagar 564.000€ 
a Castellar per les llars d’infants

Una imatge d’un de les aules de l’escola bressol Colobrers || Q. PASCUAL

als ajuntaments que van denunciar per 
haver deixat de rebre les subvencions 
per a les llars d’infants durant els cur-
sos 2012-2013, 2013-2014 i 2014-2015. 
Per tot plegat, el tribunal requereix al 
departament d’Educació que aboni els 
1.300 per infant i per any el que supo-
sa un deute de prop de 24 MEUR, que 
amb els interessos s’enfilarà fins els 28 
milions. En el cas de Castellar haurà 
d’abonar 564.000 euros.

La llei 12/2009, de 10 de juliol, 
d’educació, regula que les escoles bres-

sol es financin amb un sistema de ter-
ços entre la Generalitat, els ajunta-
ments i les famílies, cosa que va passar 
fins al curs 2012-13. 

L’abril de l’any passat la Gene-
ralitat va anunciar que el curs de P2 
seria gratuït a les escoles bressol pú-
bliques a partir del setembre i que, 
en el cas de les privades, les famíli-
es tindrien una rebaixa de 800 euros 
per alumne i curs, un estalvi d’uns 72 
euros al mes dels 285 que paguen de 
mitjana.  || R. G.

FINANÇAMENT | ESCOLES BRESSOL

Ahir la Comissió d’Entitats per la Sanitat Pública va convocar una ma-
nifestació pels carrers de Sabadell sota el lema Rescatem la sanitat pú-
blica. L’acte va comptar amb la participació d’un miler de persones, que 
van manifestar-se des de la plaça Sant Roc fins al Parc Taulí. Davant de 
centre sanitari, els convocants han llegit un manifest on es parlava de 
les retallades en l’atenció primària, la millora de les condicions laborals 
del personal sanitari o una major inversió al sector. Entre la seixantena 
d’entitats participants, hi havia l’entitat castellarenca Plataforma Llui-
ta per una Sanitat Digna que ha comptat amb el suport de Som de Cas-
tellar-PSC i la CUP.  || REDACCIÓ

Èxit de la manifestació 
per la sanitat pública

Membres de Sanitat Digna de Castellar, de Som de Castellar-PSC i la CUP. || CEDIDA

MOBILITZACIÓ | PLATAFORMA SANITAT DIGNA

L’acte va comptar amb un miler de 
participants i representants castellarencsEl TSJC ratifica la 

sentència a favor 
dels ajuntaments  
perquè s’aboni 
el deute pendent 
entre 2012 i 2015
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Agraïment

Quina vergonya!

 Família Corominas Díaz

 Ramon Falcó Borrell

 CUP Castellar

 Ignasi Giménez Renom *

  Joan Juni *

  Dolors Ruiz  *

a CUP fa públic que 
s’està investigant a 
l’Ignasi com a Presi-
dent del Consell Co-
marcal per presump-

tes delictes comesos amb el seu 
company de partit i treballador del 
Consell: Lucio Gat. Segons la docu-
mentació recopilada i enviada als 
mitjans, l’ONG You Bari està re-
bent fons públics de manera direc-
ta, afavorint el redit públic i polític 
del PSC. A més, el Consell ha pagat 
amb fons públics diversos viatges 
a Àfrica que no han sigut deguda-
ment justificats.
Des de 2019 s’haurien desviat 
40.000€ cap a la ONG, als que cal-
dria afegir les despeses totals dels 
viatges internacionals.
La situació exposada concorreria 
en els delictes de Malversació de 
cabals públics, tràfic d’influènci-
es, per a un interès particular i per 
a canviar el sentit de l’atorgament 
de subvencions, conflicte d’interès, 
en ocupar càrrec públic a un ens i 
rebre subvencions d’aquest ens, i 

iumenge decidim 
el futur proper del 
nostre poble. Cele-
brem les eleccions 
més importants per 

a la nostra vila, les municipals. 
Entre tots i totes escollirem qui 
governarà el nostre Ajuntament 
els propers quatre anys. És per 
això, que vull fer una crida a la 
participació de tots els castella-
rencs i castellarenques. Soc ple-
nament conscient que sortim d’un 
període atípic, marcat per una 
pandèmia que ens ha condicio-
nat la nostra vida. Hem patit mo-
ments de gran incertesa, de molta 
gravetat i d’alta tensió. 
Però ens n’hem sortit amb el cap 
ben alt. Fins i tot, creiem que el 
nostre model de poble ha sortit re-
forçat. Som un municipi atractiu, 
amb un entorn natural envejable, 
capaç d’atreure activitat econò-
mica, amb una alta qualitat dels 
serveis públics i amb un ajunta-
ment sanejat econòmicament.
Això, en cap cas, no significa que 
no tinguem moltes coses per fer, 
ni reptes a afrontar. Tenim marge 
de millora en moltes qüestions i 
tenim la voluntat de seguir avan-
çant si ens feu confiança.
Cal que, d’una vegada per totes, 
solucionem el problema de la mo-
bilitat i les connexions amb les 
poblacions veïnes i la resta de 
Catalunya. 
Hem treballat molt durant aquest 
anys per aconseguir-ho i ara dis-
posem del compromís de la Ge-
neralitat i l’Estat per fer la con-
nexió de la Ronda Nord. 
També cal millorar el transport 
públic i acabar amb la discrimi-
nació que suposa l’actual sistema 
de zones tarifàries. 
Mentrestant, des de l’ajuntament 
seguirem ajudant als col·lectius 
més vulnerables: gent gran, per-
sones amb diversitat funcional o 
joves estudiants.
L’habitatge és un altre dels grans 
reptes: cal disposar d’un parc 
d’habitatge públic de lloguer a 
preus assequibles. Estem treba-
llant de valent en aquest sentit i 
els propers quatre anys seran de-
cisius pel seu desenvolupament.
Farem realitat la nova piscina 
descoberta, el gran equipament 
que li manca a Castellar. 
Serà una piscina adequada a les 
necessitats de la població, amb 
tres vegades més espai que a 
les antigues piscines del carrer 
Sant Feliu.
Completar el camí del riu o fer 
front a l’actual situació de trans-
ició energètica son altres de les 
nostres grans prioritats. 
Solament he apuntat alguns dels 
nostres reptes. 
Tenim l’equip, els recursos, la ca-
pacitat i el compromís per fer-los 
realitat. Comptem amb tots vos-
altres! Sabeu que vosaltres podeu 
comptar amb mi i el nostre equip.

* Alcalde

ertament, Castellar té 
un problema molt greu 
amb la mobilitat i l’ha-
bitatge, i la prova està 
en què tots els partits, 

en més o menys mesura, han coinci-
dit amb aquesta lectura. Per a nosal-
tres, la situació és tan preocupant que 
hem volgut destacar-los de forma pri-
oritària en el nostre programa, posant 
sobre la taula múltiples propostes per 
donar-los resposta.
Tanmateix, només Junts per Caste-
llar té un projecte pensant en el Cas-
tellar del present i, sobretot, del futur. 
Nou mil persones han visitat aquest 
any l’exposició de pessebres, i tal com 
arriben, marxen de Castellar, sense 
conèixer res més del patrimoni ni 
de l’oferta gastronòmica i comercial 
que tenim a la nostra vila. Per això, 
fem una aposta per revifar la cultura 
castellarenca, recuperant l’antiga ca-
serna de la guàrdia civil i posant-la al 
servei del poble, convertint-la en una 
escola municipal d’arts amb espai su-
ficient perquè els artistes locals pu-
guin exposar-hi les seves obres i im-
partir-hi tallers. A més, crearem una 
oficina de turisme ubicada en aquest 
mateix indret per donar a conèixer 
als visitants la nostra gastronomia 
local, la relació històrica indissocia-
ble del nostre poble amb el tèxtil, el 
patrimoni cultural, el nostre entorn 
natural, etc. Volem potenciar la marca 
Castellar i vendre al món tot allò que 
tenim per oferir.
D’altra banda, perquè Castellar sigui 
atractiu als visitants, primer ha de ser 
atractiu per als que hi vivim. Comptem 
amb una bateria de propostes perquè 
Castellar esdevingui una vila urbanís-
ticament més amable i que contribu-
eixi a frenar l’emergència climàtica. 
Perquè sí, és compatible aconseguir-ho 
sense fer la guerra al cotxe destru-
int aparcament; adaptant els fanals i 
creant fotolineres als pàrquings des-
coberts per poder endollar-hi cotxes 
elèctrics i híbrids sense necessitat de 
crear nous punts de càrrega ad hoc. I 
cal incrementar la capacitat renova-
ble instal·lada en dependències muni-
cipals (i assegurar-nos que funciona 
de veritat), així com facilitar l’establi-
ment de comunitats energètiques i 
agilitzar, d’una vegada, la reconversió 
de l’enllumenat públic a LED. Ens me-
reixem tenir una vila i unes urbanitza-
cions segures i endreçades, amb faça-
nes, voreres, calçades i arbrat en bon 
estat. Qualitat de vida també és això. 
Castellar ha de recuperar el temps per-
dut. No podem seguir funcionant per 
una inèrcia que ja dura 16 anys i que 

a 4 anys que soc regi-
dora i, especialment 
ara que ho veig des de 
dins, no em conformo 
amb la manera en que 

s’ha fet política municipal aquests 
16 anys. Per això tinc el ferm propò-
sit de ser alcaldessa i fer polítiques 
més eficients, participatives i trans-
parents. Tu tens la possibilitat d’aju-
dar-me aquest diumenge a les urnes.  
Anem molt tard si ens comparem 
amb altres municipis. Especialment 
municipis propers on governa es-
querra republicana. Som un poble 
amb moltes etiquetes però tenim 
un alcalde al 50% que ha deixat per-
dre subvencions de la generalitat 
i la diputació, ha deixat de fer pro-
jectes per no portar la feina enda-
vant, I és que molts treballadors 
experimentats han marxat a altres 
ajuntaments on es senten més valo-
rats. Mentrestant el manteniment 
d’instal·lacions esportives i culturals, 
la neteja del bosc i les franges es dei-
xen de fer. Això és irresponsabilitat. 
Ja n’hi ha prou de prorrogar aquest 
govern monocolor. Cal un canvi i 
esquerra volem liderar aquest 
canvi per fer polítiques eficients 
per responsabilitat amb les per-
sones de totes les edats que ne-
cessiten facilitats i oportunitats. 
Esquerra tot sovint hem aportat el 
seny que l’equip de govern no ha tin-
gut. Hem lluitat i ho continuarem fent 
pels drets, per arribar a fer tarifació 
social, per les llibertats, per escoltar, 
analitzar i donar solucions del segle 
XXI. Esquerra hem confeccionat el 
millor programa polític per Castellar. 
I volem que el proper diumenge ens 
feu confiança, un gest per al canvi, 
un gest per renovar i transformar, el 
proper diumenge agafeu la papereta 
d’ERC i fem possible el Castellar que 
mereixem els que vivim al nucli urbà 
a Sant Feliu i a les urbanitzacions.  
És per això que refermo el meu 
compromís amb els castellarencs 
i les castellarenques de treballar 
al 100% per Construir un Caste-
llar actiu i pròsper, més sostenible, 
més ben comunicat, més net, més 
accessible, més feminista. Respon-
sable amb l’entorn, amb els nos-
tres boscos i les nostres entitats 
i especialment amb les persones.  
Cal un canvi de govern, i esquerra 
Castellar som l’única alternativa 
possible. Aquest diumenge vota’m. 
Soc Dolors Ruiz i vull ser la primera 
alcaldessa republicana de Castellar 
del Vallès per transformar Castellar.

 *Portaveu d’ERC
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L’Oficina Antifrau 
investiga a l’Ignasi 
Giménez en el “Cas ONG”

Comptem amb  vosaltres!

28M: Final de trajecte

Aquest 28M et demano 
que em facis confiança

Castellar del  Vallès és un dels muni-
cipis més rics de la Península. Està 
entre els dos-cents primers d’Espa-
nya i entre els cent primers de Ca-
talunya, amb una renda per càpita 
mitjana de gairebé 32.000 € bruts 
anuals per habitant. I, paradoxal-
ment, cada dia són més les famíli-
es que no tenen recursos suficients 
ni tan sols per menjar. En aquests 
moments Càritas dona aliments a 
més de dues-centes famílies caste-
llarenques, cada vegada més joves i 
amb fills petits.

El 12 de maig vam organitzar 
un concert per recaptar fons, igual 
que l’any passat. Hi van acudir una 
quarantena de persones. L’any pas-
sat, com que hi havia Corals i escoles 
de música, l’afluència va ser d’una 
vuitantena de persones, entre fami-
liars i amics.

Les causes d’aquesta manca de 
solidaritat dels nostres veïns deuen 
ser múltiples i, en part, potser nos-
altres, els voluntaris de Càritas, en 
som els primers responsables per 
no saber-ne prou a l’hora de fer-ne 
difusió. Acudim als mitjans públics 
del poble i fem cartells. Segurament 
no estem gaire atents a les xarxes, 
què hi farem, som grans i no arribem 
a tot arreu. Però, amb tot, me’n faig 
creus i no ho puc entendre. Sabem 
perfectament que moltíssima gent 
del nostre entorn coneix les nostres 

En nom de tota la família de l’Anto-
nio Corominas Vila, que ha estat a la 
Residència de l’Obra Social Benèfica 
de Castellar del Vallès durant els úl-
tims mesos fins que ens va deixar el 
20 de maig del 2023, volem transme-
tre el nostre sincer i profund agraï-
ment a tot el personal d’aquesta enti-
tat. L’atenció que ha tingut el nostre 
estimat ha estat excel·lent en tots els 
aspectes. Heu demostrat una profes-
sionalitat immillorable, però el que 
més volem destacar és el tracte deli-
cat i humà, l’atenció a tots els detalls 
enfocats al seu benestar, la tendresa 
i respecte amb què us heu dirigit a 
ell i l’adaptació a les seves circums-
tàncies i necessitats canviants i so-
vint complicades. Us volem felicitar 
també per l’òptim nivell de coordina-
ció i organització que practiqueu, i 
per la manera en què ens heu facilitat 
totes les qüestions, que ens han fet 
sentir confiats i segurs que el nostre 
familiar gaudia de les millors condi-
cions durant aquesta etapa final de 
la seva vida.
Rebeu per part nostra tota la grati-
tud i encoratjament a continuar amb 
la gran tasca que feu.
La família també vol agrair a totes 
les persones del poble i dels diver-
sos àmbits en què es va relacionar 
l’Antonio les encomiables mostres 
d’afecte i condol que ens han mos-
trat aquests dies.

consisteix a anar tapant forats sobre 
la marxa i sense comptar amb ningú. 
Aquest 28-M, la majoria socialista a 
Castellar ha d’arribar al final del trajec-
te. I l’únic vot útil per aconseguir-ho és 
Joan Juni i Junts per Castellar.

 * Alcaldable de Junts per Castellar

necessitats, i no acudeixen. 
No valen excuses religioses ni 

prejudicis racials. Els voluntaris de 
Càritas som conscients de la crisi so-
cial que afecta les famílies que pas-
sen pels tràngols que els obliguen 
a demanar ajut i, tot el que siguin 
justificacions per no ser solidaris 
amb aquesta causa, diu molt poc 
de la nostra societat. Soc del poble 
i fa molts anys que participo en dife-
rents entitats. M’entristeix molt, em 
fa molta pena i trobo a faltar moltís-
simes cares conegudes en aquests 
actes que organitzem. Només amb 
tota la gent que els meus companys 
i jo hem tingut ocasió de conèixer 
al llarg de les nostres vides, ompli-
ríem l’auditori cada any. Rentar-se 
la consciència amb alguna contribu-
ció econòmica a la Marató de TV3, 
o a qualsevol de les múltiples ONGs 
del món està bé. Però ningú de nos-
altres no sap del cert com es gesti-
onen aquests ajuts i, potser se’ns 
escapa alguna cosa, però, a Càritas 
de Castellar del Vallès, amb l’ajut de 
l’Assistència Social de l’Ajuntament, 
garantim l’atenció directa, setma-
nalment, de totes aquelles perso-
nes que acrediten la seva necessitat.

De totes maneres, malgrat tot, 
no perdem l’esperança. Intentarem 
esmenar errors i confiem que els 
propers anys siguin millors. Sabem 
que la societat continuarà plena de 
dèficits que necessitaran la nostra 
solidaritat, que Castellar no és gaire 
diferent de les poblacions que ens en-
volten, i molt millor en alguns casos. 
Potser algun dia podrem dir que som 
un dels pobles més rics de Catalu-
nya, no pas en diners, sinó en gene-
rositat, solidaritat i empatia envers 
els nostres veïns més necessitats.

prevaricació alhora de dictar reso-
lucions, tot i saber que són contràri-
es a les lleis i els principis d’actuació 
de l’administració pública, per part 
d’alts càrrecs al Consell Comarcal 
del Vallès Occidental.
Des de la CUP seguirem treballant 
per vetllar per la transparència de 
la gestió pública i denunciar les con-
ductes delictives que hi pugui haver 
en el panorama polític.
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opinió

o és la primera vegada 
que només començar a 
escriure ja dono per su-
posat no que no agrada-

ré tothom. És prou evident que tots 
tenim cada vegada la pell més fina; 
potser aquest és el motiu principal que 
m’arrossega a procurar posar sempre 
la bena davant de la ferida. Com a ciu-
tadà, més que no pas com afeccionat 
al futbol, he seguit amb gran preocu-
pació els fets que van tenir lloc a l’Es-
tadi Cornellà-El Prat, en què just aca-
bat el partit, un grapat de seguidors 
que no representen ningú van saltar 
a la gespa amb unes intencions poc 
clares. Una vegada dit això i censu-
rat aquest fet delictiu amb tota la con-
tundència de què soc capaç, també 
em pregunto quina necessitat hi havia 
de celebrar la Lliga, amb grans esca-
rafalls, en un dels camps més hostils 
amb què es pot topar el Barça? I això 
ho puc dir jo, perquè no tinc cap més 
altra responsabilitat que la de simple 
opinador. D’altra banda, penso que cap 
directiu ha de parlar de cap altra cosa 
que no vagi encaminada a evitar que 
coses com l’esmentada es tornin a re-
petir en un futur. Tot conat de violèn-
cia s’ha de tallar d’arrel. Si es té l’olfacte 
prou fi per caçar-la en una fase incipi-
ent cal evitar que no sigui abonada ni 
justificada sota cap concepte.
Personalment fa molts, molts, anys a 
Castellar vaig viure una situació que 
haguera pogut seguir aquests matei-
xos paràmetres. Abans de continu-
ar, i per tal d’esvair qualsevol dubte a 
l’hora d’anomenar la UE Castellar, el 
CE Sabadell, el CP Sant Cristòbal, el 
Reial Madrid o el FC Barcelona, ens 
cal admetre que l’essència sol ser exac-
tament la mateixa. Així, doncs, vull 
apuntar que la qualitat humana de les 

  Resignació. || JOAN MUNDET

Als camps de futbol

N PLAÇA MAJOR

VÍCTOR VALLS
Tafaner impenitent

Tot conat de 

violència al món del 

futbol s’ha de tallar 

d’arrel

persones (jugadors inclosos) és exac-
tament un calc tant a Primera Divisió 
com a la Lligueta intersetmanal de les 
empreses. Si feu l’esforç de recórrer 
a la memòria i recuperar algun partit 
d’aquells que per la recent crisi sanità-
ria es van haver de disputar sense pú-
blic, sabreu de què parlo. Si poseu el so 
ambient i us entreteniu a escoltar les 
paraules, els comentaris, les expressi-
ons, les males maneres que fan servir 
alguns dels jugadors suplents i/o alguns 
membres del cos tècnic tampoc estan 
al nivell de l’Institut de Tecnologia de 
Massachusetts (MIT) o la Universitat 
de Yale. Punt i a cap.
Tal com he començat a narrar al parà-
graf anterior, un diumenge a la tarda, 
el Castellar es jugava la permanència 
a la seva categoria. Faltaven quatre o 
cinc partits per acabar la temporada. 
L’atzar va voler que al rival, el Can Pare-
llada, l’hi anés les possibilitats d’ascens 

en aquell dramàtic encontre. Admeto 
que aquella fou la primera, i gairebé 
goso afirmar que l’única, vegada que 
no he cregut en la imparcialitat arbi-
tral. Puc afirmar rotundament que 
tan bon punt el primer dels jugadors 
posà el peu sobre el sauló del terreny 
de joc (aleshores parlar de gespa esde-
venia fum de canyot) ja vam veure per 
on anirien els trets. El conjunt visitant 
havia d’emportar-se els punts fos com 
fos: dues expulsions absurdes, un con-
cert malsonant de xiulet i un parell de 
penals a favor ho van acabar de certi-
ficar. En acabar el partit els egarencs 
van refregar-nos la victòria davant 
dels nassos amb uns posats i una ac-
titud que se la podien haver estalviat. 
Els afeccionats locals van haver d’em-
passar-se la ràbia, prendre paciència i 
marxar capcots i traient foc pels quei-
xals cap a casa a sopar. He de dir que 
aleshores jo era el cronista del club i 

fou tan gran el meu grau d’indignació 
que, aquella setmana, em vaig negar 
a fer la ressenya (tot i això, algú la va 
fer per mi). Tampoc puc passar per alt 
que, un parell de mesos més tard i des 
de la serenor que comporta el pas del 
temps, vaig intentar posar-me en con-
tacte amb l’àrbitre de l’encontre per tal 
que procurés sincerar-se amb mi. M’in-
trigava moltíssim per què havia actuat 
d’aquella manera tan arbitrària i tan 
poc esportiva. No cal dir que no me’n 
vaig sortir. Ben aviat vaig adonar-me 
que era molt difícil treure’n l’entrellat 
fins que vaig desistir. Una cosa però, 
va quedar ben diàfana: si aquell dia 
no es va ensorrar el Pepín Valls, ja no 
s’ensorraria mai més. Estic convençut 
que, afortunadament, si continuem es-
grimint aquesta flegmàtica i modèlica 
resignació davant la injustícia potser 
algun dels nostres descendents arriba-
rà a celebrar el bicentenari de l’entitat.
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BOMBERS | XERRADA

Aquest dissabte a les 18 h els Bom-
bers Voluntaris de Castellar oferi-
ran una xerrada a la Sala d’Actes 
d’El Mirador sobre la situació dels 
boscos i el risc d’incendi forestal. 
“És un toc d’atenció a la població 
en general. També ens hem reunit 
amb altres entitats i col·lectius, i 
grups polítics”, explica Sisco Altar-
riba, bomber voluntari. “Els boscos 
tenen moltíssim combustible i les 
condicions atmosfèriques fan que 
quan es produeix un foc forestal no 
només es cremin els boscos. Està 
en risc la població, sobretot de les 
urbanitzacions i dels pobles que, 
com Castellar,  tenen una gran 
massa forestal”, afegeix. “No en 
som conscients i pensem que passa 
lluny d’aquí. Els focs són cada ve-
gada més violents”.  || R. GÓMEZ 

Toc d’atenció sobre 
l’estat del bosc de 
Castellar

Aquest divendres 26 de maig a les 19 h la terrassa d’El Mirador aco-
llirà el taller Mou-te de forma intel·ligent, una activitat inclosa dins 
la programació al voltant del Dia Internacional de la Salut de les 
Dones. En aquesta sessió, que anirà a càrrec de David Dalmau Pla, 
es podrà descobrir com millorar el moviment i reduir el dolor amb 
postures suaus i centrant l’atenció en la respiració. L’activitat està 
organitzada per la Regidoria de Feminisme i Tothicap Castellar. El 
taller és gratuït, però cal inscripció prèvia. Us podeu informar de tots 
els detalls i apuntar-vos a www.castellarvalles.cat/diasalutdones.
Les activitats al voltant del Dia de la Salut de les Dones acabaran el 
dimarts 30 de maig a les 19 h també a la terrassa d’El Mirador amb  
una sessió de ioga nidra per la consciència de l’aquí i l’ara  a càrrec 
de Socorro Mayor Hidalgo.  En acabar l’activitat de ioga i de rela-
xació a la terrassa d’El Mirador, hi haurà una degustació saludable. 
Tot i ser una activitat gratuïta per a tots els públics, també cal fer 
la inscripció prèvia a la pàgina web www.castellarvalles/diasa-
lutdones.  || REDACCIÓ

El Mirador acull un taller 
sobre com reduir el dolor

TERRASSA D’EL MIRADOR | 26 DE MAIG

És un dels actes programats dins del Dia 
Internacional de la Salut de les DonesL’Ajuntament de Castellar i el Mer-

cat Municipal impulsen a partir de l’1 
de juny una campanya per afavorir el 
consum a les parades de l’equipament 
amb la promoció de vals de descomp-
te per a la ciutadania. La campanya, 
que coincideix amb el 15è aniversari 
del mercat en la seva ubicació actu-
al, on és des de l’any 2008, consistirà 
en la posada en circulació de vals de 
descompte que es podran fer servir 
entre l’1 de juny i el 27 de juliol.

El funcionament d’aquesta cam-
panya serà molt similar a les promo-
cions de vals de descompte que s’han 
dut a terme a Castellar els darrers 
dos anys amb vista a la campanya 
de Nadal.

En aquesta ocasió, cada ciutadà 
nascut abans de l’1 de gener del 2008 i 

Campanya de vals de 
descompte per al mercat

COMERÇ | 1 JUNY - 20 DE JULIOL

empadronat a la vila fins al 15 de maig 
d’enguany podrà gastar fins a 15 euros 
i obtenir vals per valor de 30 euros, de 
manera que podrà comprar produc-
tes a les parades del Mercat Municipal 
per valor de fins a 30 euros, i només 
15 sortiran de la seva butxaca. Amb 
aquesta iniciativa es preveu injectar 
fins a un total de 40.000 euros al Mer-
cat Municipal, dels quals 20.000 seran 
aportats per l’Ajuntament i els altres 
20.000, per la ciutadania.

Els vals, que podran ser per 
valor de 5 i 10 euros, es podran com-
prar entre l’1 de juny i el 20 de juliol (o 
fins que s’exhaureixin) a www.caste-
llarvalles.cat/valsdescompte. Un cop 
adquirits, els vals es podran gastar a 
les parades del mercat fins al 27 de 
juliol.  ||  REDACCIÓ
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La UE Castellar és de Primera!
Una victòria per 1-2 a Ripollet serveix per aconseguir l’ascens a Primera Catalana, cinc anys després de l’última vegada

Cinc anys després, la UE Castellar 
torna a Primera Catalana, després 
d’una de les millors temporades de la 
història del club, després d’una prime-
ra fase espectacular i d’assegurar-ho 
en la segona. Una victòria per 1-2 en 
un partit agònic va desfermar l’eufò-
ria castellarenca a Ripollet.

Era un secret de domini públic 
que el Castellar aconseguiria l’ascens 
de categoria, després d’una gran tem-
porada. Tres anys feia que lluitava el 
club per fer-ho: el primer, la pandèmia 
ho va evitar, però l’equip va ser finalis-
ta de la Copa de Segona Catalana, on 
va caure als penals amb el Balaguer; el 
següent, una diferència de dos punts 
ho va evitar, i al tercer, l’equip no ha 
deixat passar l’oportunitat. Un camí 
que el club ha treballat de valent i on 
ha passat de tocar l’infern a tocar el cel.

els antecedents

La temporada 2017-2018, l’última en la 
llavors màxima categoria del futbol ca-
talà, va ser l’inici de la penombra d’un 
equip acostumat a guanyar. Quatre 
partits perduts lluny del llavors Pepín 
Valls, pel canvi de gespa, van marcar 
l’inici d’una llarga travessa pel desert 
d’un conjunt, que tot i proposar bon 
joc, va pecar d’inexperiència i joven-
tut contra rivals molt contundents. 
El descens va marcar la dinàmica de 
la temporada següent, en què inexpli-
cablement es va caure al pou de la Ter-
cera Catalana.

La 2019-2020, amb un conjunt 
totalment renovat i fet per aconseguir 
el retorn a Segona, es va guanyar una 
Lliga interrompuda per la pandèmia, 
quan eren líders indiscutibles. Amb ju-
gadors com el campió d’Europa Rodri 
a l’eix de la defensa, el club, entrenat 
per un incombustible Juan Antonio 
Roldán, va posar les primeres pedres 
d’un nou projecte sostingut per una 
gran part de jugadors de la casa que 
van continuar creient en el projecte.

 Albert San Andrés

La UE Castellar va celebrar l’ascens amb l’afició sobre la gespa del Municipal de Ripollet. || A. SAN ANDRÉS

Retornats a Segona, la tempora-
da es va cancel·lar i es va reemplaçar 
per una copa inèdita, amb lligueta i eli-
minatòries en què gairebé un centenar 
dels equips de la categoria van parti-
cipar. El Castellar va arribar a la final 
de Vic i va caure als penals contra un 
clàssic com el Balaguer i sense perdre 
cap partit de la fase final. Aquesta actu-
ació va posar el Castellar al mapa, i va 
ser el rival a batre per a la 2021-2022, 
un any en què tot va començar rodó.

La temporada va anar a la perfec-
ció, ja que va ser el millor equip, darre-
re d’un inabastable Sabadell B, un dels 
millors equips que s’han vist en els úl-
tims anys en la categoria. Però va ar-
ribar l’inici del 2022, amb dos mesos 
de crisi, en què els blanc-i-vermells 
van perdre punts inexplicables per 

les nombroses baixes que van patir, i 
es van recuperar en el tram final, però 
van quedar a dos punts de l’ascens, que 
finalment es va emportar la Pirinaica.

final feliç

Aquesta temporada no es podia fa-
llar. La creació de la Superlliga cata-
lana feia necessari l’ascens de més 
equips, però, com sempre, el grup 4 
de Segona havia de ser un dels més 
durs. Enquadrat amb els equips del 
Berguedà i Bages, es va mantenir la 
base de la temporada anterior, que 
es va reforçar amb jugadors contras-
tats. La retirada de Rodri era la baixa 
més sonada, però l’equip havia pres 
bona nota del seu tarannà, un intan-
gible d’un valor incalculable.  

Des de l’inici, l’equip va ocupar 

les primeres posicions, sense donar 
treva a rivals com el Berga, el Joanenc 
o el Puig-reig, va quallar actuacions de 
llibre per obtenir un total de 47 punts 
de 60 possibles, va cedir dos empats 
i només tres derrotes, a banda de ser 
l’equip més golejador (51) i el menys 
golejat (19), amb nou partits amb la 
porteria a zero.

La segona fase va deixar el San 
Juan Atlético, el Montcada, el Joanenc, 
el Puig-reig i el Ripollet com a rivals i 
va entrar en segon lloc pel coeficient 
marcat per la catalana. Una victòria 
al San Juan de Montcada –camp on 
feia 11 mesos que ningú guanyava– va 
deixar clares les intencions, però la 
duresa dels rivals va fer patir més del 
compte, ja que va caure en tres dels 
cinc primers partits. Una golejada per 

5-1 amb un ascendit San Juan va encar-
rilar l’ascens de nou, però el Joanenc 
va evitar cantar victòria en el primer 
match-ball. El Ripollet, que depenia 
de guanyar-ho tot per no perdre les 
possibilitats, va ser l’últim escull per 
aconseguir-ho, en un partit que es va 
complicar en el tram final.

Amb una primera part de manu-
al i un 0-2 en 20 minuts, els locals van 
retallar a sis del descans i en la segona 
van fustigar els castellarencs, capaços 
d’aturar l’embat a la porteria de Pablo 
Martín, que s’ha convertit en un dels 
millors porters de la categoria en la 
temporada de la seva consagració. Es 
va patir de valent, però l’actuació he-
roica dels 11 jugadors al camp va ser-
vir per no deixar escapar una jornada 
més, el lluitat ascens.

Després de gairebé 10 minuts de 
descompte i una pilota al pal dels locals, 
l’alegria es va desfermar per fi sobre 
la gespa del Municipal de Ripollet, on 
equip i afició van celebrar-ho i van des-
terrar els nervis. Cares alegres, eufò-
ria, llàgrimes d’alegria i emoció van 
certificar una lluita que va arrencar 
fa quatre temporades, amb l’ascens 
des de Tercera.

“Ha sigut una temporada molt 
llarga i hem acabat arribant justos 
de gent, però al final, com diu el mís-
ter, cada esforç té la seva recompen-
sa i ara hem de gaudir del moment. 
L’any que ve, amb les forces reno-
vades i a seguir”, va explicar Víctor 
León, que aconsegueix el seu tercer as-
cens amb l’equip de la seva vida. “Hem 
començat bé el partit. Tenim un estil 
de joc, però ens sabem adaptar als 
partits. Hem sabut patir i potser 
hem tingut la sort dels campions, 
però qui la busca, obté la seva re-
compensa”, va concloure un eufòric 
capità castellarenc.

Amb dues jornades encara per 
acabar –el Puig-reig al Cortiella i el 
Montcada a la Ferreria– l’equip pre-
sidit per Miki Vilanova podrà gaudir 
del futbol sense nervis i agrair a casa 
l’ajut de l’afició que ha fet costat durant 
tota la temporada a l’equip. 
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BÀSQUET | COPA CAT.

Comiat amb 
victòria del 
CB Castellar
Tot i haver perdut la categoria fa una 
setmana, el CB Castellar va tancar 
el seu periple a Copa Catalunya amb 
una victòria per 71 a 65 contra el CB 
Artés, en una jornada avançada dis-
putada al Puigverd divendres passat.

Els de Josep Bordas, tot i no 
tenir opcions, van passar per sobre 
de l’equip del Bages en un partit que 
van dominar en la segona part, des-
prés d’anar a remolc en els dos pri-
mers quarts. La derrota de Sabadell 
de la jornada passada va deixar sense 
opcions els groc-i-negres, que amb la 
victòria del CN Terrassa ja no tenien 
res a fer, però l’equip va voler tancar el 
seu pas per la Copa Catalunya sumant 
la setena victòria de la temporada.

Tot i quedar empatats amb el 
mateix balanç de 7-19 amb els terras-
sencs –que van perdre 55-64 contra el 
Molins–, l’average negatiu ha penalit-

zat un equip que ha quallat una recta 
final espectacular i ha sumat sis de les 
set victòries de la temporada i deixat 
l’últim lloc de la classificació per aca-
bar antepenúltim, per sobre del Mo-
lins i el Mollerussa. Aquesta part final 
no ha estat suficient i l’equip s’ha que-
dat a només una victòria de jugar la 
promoció de descens i evitar caure de 
manera directa. La temporada que ve 
jugarà a Primera Catalana, la matei-
xa categoria en què ho faran el futbol 
i esperem que també la de l’hoquei, 
per arrencar un nou projecte en què 
la base serà el pal de paller principal. 

 || A. SAN ANDRÉS Albert Cadafalch ha jugat el seu últim partit a Copa Catalunya. || A. S.A.

VÒLEI | FS CASTELLAR

A només un 
punt de la 
salvació!
L’FS Farmàcia i Centre de Salut Ca-
talunya Veiret i Duart Castellar va 
fer la feina a Caldes de Montbui, go-
lejant per 3 a 6 al CN Caldes. L’em-
pat del Parets FS amb l’Arenys de 
Munt va obligar a sumar els tres 
punts als taronges, que van dormir 
en zona de descens dissabte a la nit.

Amb només sis punts en joc 
i depenent d’ells mateixos, els de 
Darío Martínez no van tenir un 
partit plàcid a la vila termal, on 

tot i començar guanyant des del 
minut 4 amb gol de Quim Juncosa, 
van veure com els locals els capgi-
raven el resultat al nou. Tot i això, 
abans del descans van reaccionar 
i van aconseguir un 2-4 (Yousseff 
Jelleun, 10’; Álex Martínez, 14’, i Pol 
Pérez, 18’) que va marcar la segona 
part, en què el domini castellarenc 
va certificar el bon estat de forma 
de l’equip amb dos gols més (Mar-
tínez, 26’, i Antonio Rosado, 40’).

Aquest 3-6 contra l’equip ne-
dador serveix per avantatjar en 
tres punts a un Parets amb el qual 
té l’average perdut, ja que en la pri-
mera volta van caure per 3-6 i en 
la segona van guanyar per 2-3, una 
diferència de gols insuficient. Tot 
i això, la gran ratxa de sis victòri-
es en els últims set partits fa que 
els de Martínez estiguin a només 

un punt d’aconseguir la salvació, 
que es jugaran a casa aquest dis-
sabte a les set de la tarda al Joa-
quim Blume.

El tècnic taronja, Darío Mar-
tínez, ha volgut fer una crida per 
omplir el pavelló i poder acabar la 
temporada de manera satisfactò-
ria: “Volem que el Blume sigui 
una festa per poder certificar la 
permanència amb una victòria, 
que és el que es mereix aquest 
equip i aquesta afició tan fidel 
que tenim”.

Aquest dissabte serà una jor-
nada clau per al futur de l’FS Caste-
llar, que després d’aconseguir l’as-
cens a Lliga nacional la temporada 
passada, vol continuar el projecte 
a Tercera, en la que seria la quar-
ta temporada històrica del club en 
aquesta categoria.  || A. SAN ANDRÉS L’FS Castellar només ha de sumar un punt per mantenir-se a Tercera. || A. S.A.

FUTSAL | 3A DIVISIÓ

Jornada 
positiva per 
al vòlei
El vòlei femení està enfilant la recta 
final de la temporada, mentre que el 
masculí ha posat el punt final aques-
ta setmana i ha tancat un curs reei-
xit en què ha aconseguit l’objectiu de 
mantenir-se en la màxima categoria 

del vòlei català.
D’ençà que el sènior masculí va 

assolir la Primera Catalana, l’equip 
es va posar com a fita mantenir-se en 
la màxima categoria del vòlei català, 
un aspecte que a més d’aconseguir, 
va arrodonir amb la classificació per 
l’ascens a categoria nacional. La pas-
sada setmana, l’equip va acomiadar la 
temporada amb la segona derrota al 
tie-break –l’altra va ser en la jornada 
8 amb el Get Blume– contra l’Institut 
Montserrat Gràcia per 3-2 (23-25/25-
22/25-16/18-25/21-19) i sumant dos 
punts en el còmput total de la segona 
fase, en què els de Rafa Corts s’han 

topat amb els equips més potents.
En el cas del sènior femení, a 

dues jornades d’acabar, van superar 
les Panteres Grogues per 1-3 (25-10/22-
25/23-25/21-25), en un partit en què les 
locals van sorprendre en el primer set, 
però les de David Fernández van man-
tenir el ritme en els tres següents i van 
guanyar  per una curta diferència.

Amb aquesta nova victòria, la 
desena en 13 partits, les taronges, 
que ja havien lligat la permanència, 
també s’han assegurat el primer lloc 
en aquesta fase. Aquest dissabte (16.00 
h) tancaran la lligueta amb la visita al 
segon classificat, el CV Olot.  || A. S.A. El femení tancarà la Lliga aquesta setmana a Olot. || MARC CASALS
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L’HC Castellar va golejar a domi-
cili el CP Vic per 2-4 i fa un pas 
de gegant per assolir la categoria 
aquesta setmana al Dani Pedrosa. 
L’equip grana està a només 50 mi-
nuts de retornar a Primera Cata-
lana després de superar el filial vi-
gatà, quatre temporades després 
d’haver perdut la categoria.

En una pista sempre compli-
cada, els de Pep Mateo van saber 
imposar el seu ritme per acabar 
golejant i emportar-se dos gols 
de renda per a la tornada al Pe-
drosa. En un partit tècnic i molt 
físic, Jan Canudas, Jordi Vegas, 
Tato Homet i Ferran Garcia van 
ser els golejadors d’un Castellar 
que va topar amb un Vic molt 
jove, lluitador, intens i vertical, 
amb un molt bon porter que va 
aturar moltes ocasions visitants.  
El Castellar en alguns moments 
va caure en el seu desordre, però 
es va imposar per talent i tècnica, 
amb el suport a la grada d’un cen-
tenar de seguidors, que van veure 
com el seu equip va malbaratar 
quatre directes.

Tot i les dificultats, els gra-
nes no van deixar lloc a sorpreses 
davant d’un rival que busca retor-

L’HC Castellar, a 50 minuts de l’ascens

L’HC Castellar va saber sobreposar-se a un rival complicat com el CP Vic, i acumula una renda de dos gols per a la tornada. || CEDIDA

Els de Pep Mateo van superar per 2-4 el CP Vic i jugaran el partit definitiu, aquest dissabte (19.15 h) al Dani Pedrosa

nar a categories més altes els seus 
equips de base i dissabte que ve, a 
un quart de vuit del vespre, haurà 
de rematar la feina en un Dani Pe-
drosa que serà una bombonera per 
ajudar un equip que no pot abai-
xar la guàrdia, ja que dos gols són 
una diferència relativament fàcil 
de remuntar.

“Esperem un Pedrosa ple 
a vessar, com ha passat durant 
tota la temporada, i que empenyi 
l’equip cap a l’ascens a Primera 
Catalana. Creiem que l’equip fa 
molts anys que treballa fort per 
assolir-ho. 

L’any passat va ser una de-
cepció no aconseguir l’objectiu, 
però durant tota la temporada 
s’ha mostrat fort i cohesionat, 
i s’ho mereixen. Serà un orgull 
pel club assolir aquesta catego-
ria i un referent per als més pe-
tits. I al mateix temps un orgull 
per a tot el poble”, ha explicat el 
seu president, Roger Benet.

Durant el descans del partit 
d’aquest dissabte (19.15 h), el club 
sortejarà tres televisors de 24” 
per a qui aconsegueixi anotar un 
gol des del mig del camp a porte-
ria buida.  || A. S.A.
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VÒLEI
1A CATALANA MASCULÍ 
GRUP Promoció · J14

CLASSIFICACIÓ PT PJ PG TB PP

CEV L’Hospitalet 38 14 11 3  0
CV Encamp 29 14 8 4 2
CV Monjos 22 14 6 2 6
INEF Lleida 21 14 5 4 5
Vòlei Girona 21 14 5 4 5
Get Blume 19 14 3 6 5
AEE I. Montserrat 16 14 3 5 6
FS Castellar 2 14 0 2 12

2A CATALANA FEMENÍ
GRUP Permanència A · J11

CLASSIFICACIÓ PT PJ PG TB PP

FS Castellar 30 13 9 2 2 
CV Olot 26 13 8 1 4
CH Bordils B 24 13 7 2 4
AVA Ametlla V. 23 13 7 1 5
CV AVAP Girona 17 13 4 3 6 
Panteres Grogues 17 13 4 3 6
Igualada VC 15 13 4 3 6
CV Vall Hebrón B 4 13 0 3 10

Gràcia - Unión 5-7
Montsant - Mataró B 5-1
Montcada - Prosperitat 4-5
Florsta - Sant Quirze 6-1
Arenys de M. - Parets 4-4
Vallseca - Sant Joan V. 3-4
CN Caldes - FS Castellar 3-6
Rubí - Vacarisses Pendent

FUTBOL SALA
3a DIVISIÓ · GRUP I · J29

CFS Montsant 67 29 21 4 4
Olimpyc Floresta 57 29 17 6 6
Rubí CEFS 51 28 16 3 9
S. Joan Vilassar FS 50 29 16 2 11
Unión Santa C. 49 29 16 1 12
CFS Arenys de M. 47 29 14 5 10
S. Quirze V. AEFS 46 29 14 4 11
Estel Vallseca 42 29 13 3 13
Gràcia FSC 38 29 12 2 15
F. Mataró CE B 38 29 10 8 11
CN Caldes FS 38 29 11 5 13
CEFS Prosperitat 36 29 10 6 13
FS Castellar 33 29 9 6 14
Parets FS 30 29 9 3 17
CFS Montcada 24 29 6 6 17
CE Vacarisses 12 28 2 6 20

CLASSIFICACIÓ PT PJ PG PE PP

Palau - HC Castellar 2-2
Capellades - Vilassar 3-6
Horta - Sant Cugat 5-4
La Sagrera - Bigues i Riells 7-12

HOQUEI PATINS
2A CATALANA · GRUP 2-1 · J08

CLASSIFICACIÓ PT PJ PG PE PP

PHC S. Cugat 34 14 11 1 2
HC Castellar 29 14 9 2 3
CHP Bigues i R. 26 14 8 2 4
HC Palau  26 14 8 2 4
CH Vilassar 18 14 6 0 8
UE Horta 16 14 5 1 8 
CPI La Sagrera 9 14 3 0 11
Capellades HC 5 14 2 0 12

Ripollet - UE Castellar 1-2
Montcada - Joanenc 3-0
Puig-reig - San Juan M. 3-6

FUTBOL 
2A CATALANA · ASCENS 4 · J08

SJ Montcada 63 26 20 3 3
UE Castellar 59 28 19 2 7
FC Joanenc 55 28 17 4 7
CD Montcada 50 26 16 2 8 
Ripollet CF 41 26 13 2 11
CE Puig-reig 43 28 12 7 9 

CLASSIFICACIÓ PT PJ PG PE PP

CB Castellar - CB Artés 71-65
Vedruna - Olesa 83-79
IPSI - La Salle 67-56
CN Terrassa - Molins 55-64
Lluïsos - Mollerussa 77-51
Vilatorrada - CN Sabadell 55-67
Alpicat - Espanyol 51-60 

BÀSQUET
C. CATALUNYA · GRUP2 · J26

CB Alpicat   26  21 5
SD Espanyol   26  20 6
Nou Bàsquet Olesa   26  19 7
CN Sabadell   26  17 9
CB IPSI   26  17 9
CB Artés   26  15  11
Vedruna Gràcia   26  15 11
Lluïsos de Gràcia   26  14  12
CB Vilatorrada   26  10  16
La Salle Manresa   26 9   17
CN Terrassa   26 7   19
CB Castellar   26   7  19
Bàsquet Molins   26   6  20
CB Mollerussa   26 5   21

CLASSIFICACIÓ   PJ PG PP

Ana Hernández ja marca la pauta en la Queens League amb el Rayo de Barcelona. | | QUEENS LEAGUE

FUTBOL | KINGS/QUEENS CUP

CICLISME | C. CATALUNYA

La Kings i la Queens League es 
nodreixen de castellarencs

Ivet Alcaraz, debut amb podi
Ivet Alcaraz ja ha fet el salt a categoria infantil i 
en el seu primer any espera poder mantenir el ni-
vell que ha mostrat en les categories inferiors. De 
moment, el seu debut en la categoria s’ha saldat 
amb un tercer lloc a la cursa d’Amposta de fa dues 
setmanes, i ha estat cinquena a Lleida aquesta.

A infantil es dupliquen el nombre de vol-
tes per cursa i participen en curses mixtes, cosa 
que garanteix un ritme important, en què més 
d’una desena de noies igualen el nivell físic dels 
nois. A Amposta, així ho van demostrar, ja que 
van aconseguir podi les noies de l’Escola Ata-
ràxia, l’equip de la Ivet, que va acabar en tercer 
lloc, amb la seva companya Anna Carreras com 
a guanyadora de la cursa.

A les terres de l’Ebre, Alcaraz va comple-
tar 10 voltes a un circuit de 2.300 metres, molt 

rodador, on van anar en pilot durant tota la cursa, 
i va aconseguir ser el millor equip de la jornada. 
Amb el cinquè lloc a Lleida d’aquesta setmana, 
es col·loca en tercer lloc de la Copa Catalana, i 
té la possibilitat d’accedir a la Selecció Catalana 
per participar en els Campionats d’Espanya Es-
colars, on aniran les quatre primeres de la classi-
ficació. Palafrugell serà la cursa següent, aquest 
cap de setmana. Alcaraz està sent entrenada pel 
seu germà Oriol, que ha hagut de deixar momen-
tàniament les competicions a causa d’una lesió 
desconeguda a les cames, que ningú li ha sabut 
diagnosticar. La manera de no desconnectar 
per complet és poder fer de preparador físic de 
la seva germana i traspassar-li tota l’experiència 
en competició que ha acumulat dels cinc als 18 
anys.  || A. SAN ANDRÉSAlcaraz –a l’esquerra– en el seu primer podi com a infantil. || CEDIDA

La Kings i la Queens League s’han convertit en 
un fenomen viral a internet. El torneig futbolís-
tic femení de Gerard Piqué i Ibai Llanos compta-
rà amb la presència habitual de la castellarenca 
Ana Hernández i el masculí tindrà com a juga-
dor 13 David López, de la UE Castellar.

Ana Hernández, formada en la base del Cas-
tellar, ha estat una habitual en l’elit del futbol fe-
mení –ha jugat a l’Espanyol i l’SD Huesca, entre 
d’altres– i ara estava en un període de descans 
futbolístic en què entrenava equips de base de 
la vila. La davantera ha fitxat pel Rayo de Barce-
lona, presidit per l’streamer Spursito i on ha de-
butat amb nota, ja que l’equip va aconseguir una 

victòria per 5-7 amb actuació destacada d’Her-
nández, amb un gol i tres assistències, cosa que 
la col·loca com a màxima assistidora de la Lliga. 
El Rayo és líder després d’haver aconseguit els 
nou punts possibles en els tres primers partits 
de la temporada.

Pel que fa a David López, l’extrem de la UE 
Castellar, que va aconseguir ascendir aquest 
dissabte amb l’equip, va debutar un dia després 
amb Los Troncos FC de Perxitaa amb el mal-
nom de Castaño i substituint el davanter Djibril 
Cissé. López va entrar com a jugador número 
13. L’equip va perdre per 9-5 contra el Porcinos 
de Llanos.  || A. SAN ANDRÉS
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Moment de l’obra ‘Terra baixa’, de la Cia El Llop i La Perla 29  que va ser l’espectacle més vist a l’Auditori de la temporada.  || CEDIDA

cultura

L’INS Castellar participa en 
l’exposició del projecte ‘Art 
descalç per la Terra’

L’INS Castellar ha preparat, amb l’INS 
Nou Barris i l’INS Puig de Castellar 
(Santa Coloma de Gramenet) una ex-

posició d’art que es pot visitar durant el 
mes de maig i juny al Centre Cívic Bar-
celoneta, amb creacions dels alumnes 
participants  en el projecte  ‘Art des-
calç per la Terra’, impulsat per l’ONG 
Justícia i Pau, que vincula l’art i la na-
tura, i és oberta a tothom.

L’exposició d’homenatge al 
pintor castellarenc Xavier 
Caba s’allarga una setmana

L’Alcavot Espai Cultural allarga l’ex-
posició d’homenatge a Xavier Caba 
que va inaugurar el 7 de maig passat  

fins al 4 de juny en horari d’obertura 
de l’espai o amb cita prèvia al telèfon 
616439985. La mostra inclou una 
vintena d’obres de l’artista castella-
renc i és un pas més de L’Alcavot per 
mantenir  el record i la presència dels 
grans artistes locals desapareguts.

La temporada guanya espectadors

L’Ajuntament ha fet balanç de la 
temporada d’espectacles hivern-
primavera 2022-2023, que tanca su-
mant un total de 5.259 espectadors 
participants en alguna de les 27 ses-
sions de teatre, música i dansa que 
s’han dut a terme a la vila. Això re-
presenta un augment de 2.000 es-
pectadors respecte a la tempora-
da anterior.

Les 21 representacions impul-
sades per la Regidoria de Cultura de 
l’Ajuntament en les programacions 
estables d’octubre a desembre i de 
gener a maig han sumat 4.126 espec-
tadors (3.064 a les 14 propostes per 
al públic adult i 1.062 per al públic 
familiar), cosa que suposa una mit-
jana de 196 espectadors per sessió 
i que representa un augment de 8 
persones per espectacle respecte a 
la temporada 2021-2022. 

Pel que fa al percentatge d’ocu-
pació dels 20 espectacles que s’han 
celebrat en recintes tancats (16 a 
l’Auditori Municipal Miquel Pont, 
3 a la Sala de Petit Format de l’Ate-
neu i 1 a l’Espai Sales d’El Mirador, 
a banda de l’actuació del Circ Pisto-
let, que va tenir lloc a la plaça d’El 
Mirador) ha estat del 73%, un 8% 
més que la temporada 2021-2022.

S’ha detectat la consolidació 
del públic més fidel, ratificat en un 
increment progressiu del nombre 
d’abonaments venuts per a aques-
ta temporada. Dels 132 abonaments 
que es van vendre per als especta-
cles de setembre a desembre es va 
passar als 150 abonaments venuts . 

D’altra banda, l’Auditori Muni-
cipal Miquel Pont i la Sala de Petit 
Format de l’Ateneu han acollit sis 
propostes més, que sumen 1.133 
espectadors. Tres d’aquestes pro-
postes s’han dut a terme amb la col-
laboració de la Regidoria de Cultu-
ra: han estat el concert de Roger 
Mas organitzat per la CAL Caste-
llar en el marc del Correllengua el 21 
de gener del 2023, la proposta Suite 
de la Mediterrània 2.0 de la Coral 
Sant Esteve dut a terme el passat 
22 d’abril, i el concert de Joana Ser-
rat & Riders of the Canyon inclòs 
en la programació de l’Embassa’t, 
celebrat el 6 de maig passat, amb 
un total de 723 espectadors.

També tres de les funcions 
d’espectacles de la temporada esta-
ble: Quanta, quanta guerra..., NUA 
(radiografia d’un transtorn) i L’amic 
retrobat, que es van adreçar exclu-
sivament als alumnes dels instituts 
i que van sumar 410 espectadors. És 
la primera vegada que s’ha ofert en 
horari escolar. 

A aquestes xifres, cal afegir els 
espectadors de la propostes incloses 
en la Guia Didàctica: 5.877 alumnes 
de primària i secundària han assis-
tit a 35 sessions de teatre, audicions 
musicals i teatre en anglès, i 316 nens 
i nenes de llars d’infants han pogut 
gaudir de dos espectacle de teatre a 
la Sala de Petit Format de l’Ateneu.

L’espectacle per a adults més 
vist ha estat Terra baixa, de la com-
panyia El Llop i La Perla 29, que va 
sumar 512 espectadors entre les 
dues representacions que es van 
programar. Darrere seu, el segueix 
Una teràpia intergral, de la Hause & 

Richman, seguit de La trena, de La 
Perla 29, amb 306. 

Entre els espectacles familiars, 
la Suite de la Mediterrània 2.0, de la 
Coral Sant ESteve, també va comp-
tar amb 306 espectadors. 

Seguint amb les propostes per 
a públic adult, Per fi sol! de Carles 
Sans va aconseguir 300 persones 
de públic, vorejant el concert de 
Roger Mas organitzat per la CAL, 
amb 297.  Els colors de Duke Ellington 
de Marcel Tomàs i Girona Jazz Pro-
ject van comptar amb 246 especta-

Un total de 5.259 persones, 2.000 més que la temporada anterior, han participat en els espectacles de la temporada

  Redacció

dors, mentre que L’amic retrobat de 
Teatre de l’Aurora, amb 243. Mare 
de sucre del TNC  i Escenaris Espe-
cials va atraure 220 espectadors. 

Seguint amb el públic familiar, 
241 persones van veure Les aventu-
res del lleó vergonyós d’El Pot Petit, 
i 191 l’espectacle de circ Potser no hi 
ha final del Circ Pistolet que es va 
fer a l’exterior. L’espectacle per a 
la primera infància Sona la llum! de 
La Curiosa va sumar 157 persones, 
mentre que l’Univers d’Engruna Te-
atre va comptar-ne 152.

La mediàtica proposta Buffalo 
Bill a Barcelona de Bitó va tenir 191 
espectadors, i el concert de Maria 
del Mar Bonet i Dani Espasa Nosal-
tres les dones, 187. 

Amb més de 100 espectadors, 
també han tingut bona acollida pro-
postes com La gata que volia canviar 
la història de Thomas Noone Dance,  
La llàntia meravellosa de Festuc Te-
atre, Kalumba de La Gàrgola Pro-
duccions Teatrals, Quanta, quanta 
guerra de Farrés Brothers & Cia i 
360 grams d’Ada Vilaró.
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culturamúsica i dansa

Dissabte 20, l’Auditori Municipal 
va acollir la proposta de dansa fa-
miliar de Thomas Noone Dance La 
gata que volia canviar la història. 
140 persones, entre petits i grans, 
van gaudir d’aquest muntatge, que 
destaca per l’elegància de la posa-
da en escena, l’espectacularitat de 
la presència d’uns titelles majestu-
oses i la bonica història que s’expli-
ca, la d’una gata que conviu en un 
banià (arbre hindú) amb el ratolí, el 
llangardaix i el mussol. Tot i que la 
natura estableixi que el mussol es 
menja el ratolí i la gata el llangar-

La dansa dels animals que va transformar l’Auditori
Dissabte Thomas 
Noone Dance va 
sorprendre el públic

daix, aquesta gata voldrà canviar la 
història per no menjar-se cap dels 
seus companys, sobretot, per con-
siderar el ratolí, que és qui li salva 
la vida quan la gata és presa per una 
trampa i queda en perill de mort. 

Thomas Noone, a la direcció, 
aconsegueix que els quatre balla-
rins que donen vida als quatre ani-
mals es fusionin en un mateix ésser. 

Així, l’espectador no sap si el 
que veu és un animal de debò o una 
persona. La construcció plàstica 
dels titelles i el seu moviment són 
sorprenents. Els artefactes, fets 
d’escuma, es mouen a través del cos 
del ballarí, i el ballarí ho fa a través 
del cos de l’animal. L’articulació del 
cap del mussol, la mirada intensa de 
la gata i el llangardaix, que en mo-
ments puntuals fixa la vista al públic, 
i els colors tan ben aconseguits de les 

AUDITORI | DANSA

quatre bèsties, semblen ben reals. 
La dansa és la que permet que 

aquesta màgia arribi, i no amb l’ús 
de moviments infantilitzats o huma-
nitzats, sinó que aquí els ballarins 
són els  qui es transformen en bèsti-
es, imitant els moviments d’aquests 
animals a la vida real i dansant al 
ritme d’una melodia hindú, creació 
de Jim Pinchen, que enfila la histò-
ria. I així, amb una simplicitat que 
no necessita ni atrezzo ni pràcti-
cament cap escenografia, l’escena 
es transforma en aquell arbre de la 
Índia, el banià, i en aquells animals 
que, malgrat les circumstàncies i 
el risc, han decidit viure en pau.

L’espectacle La gata que volia 
canviar la història és una coproduc-
ció del Grec 2022 que encara té re-
corregut dalt dels escenaris.  

 || M. ANTÚNEZ

Aquest divendres, a les 21 hores, 
està previst un nou concert al Ca-
lissó Cultural. El saxofonista ar-
gentí Ariel Vigo serà l’encarregat 
d’acompanyar el públic, al costat 
del pianista i veu Alberto Burgu-
és, també argentí. Ambdós fan una 
proposta de blues, rhythm-and-
blues, estàndards del jazz i bugui-
bugui. Vigo va començar a relaci-
onar-se amb la música als 10 anys. 
“Vaig començar tocant la trom-
peta, durant tres anys, però des-
prés vaig començar amb el saxo 
i ja no l’he deixat”, diu Vigo. Va es-
tudiar al Conservatori de Buenos 
Aires i a una altra escola argentina, 
fins que als 27 anys va venir a Ca-
talunya. “La música sempre m’ha 
acompanyat, tocant, no cantant, 
només faig cors”, afegeix el músic.
Al Calissó, presenta una proposta 
musical per escoltar, “música molt 

MÚSICA | CONCERT

Ariel Vigo actua al Calissó

Dijous, 18 de maig, el grup de rap 
castellarenc Opció 37 va presentar 
Rural Gangsta, el seu primer disc. Va 
ser una gran festa musical. L’Alca-
vot es va omplir de gom a gom amb 
un públic entregat que va corejar i 
ballar les interpretacions del grup 
local. Les lletres dels temes no van 
deixar ningú indiferent. Els ritmes 
de les cançons també van agradar 
i enganxar la gent. 

Divendres 19 es va presentar 
un recital del duet Ivonis i San-
dra Palma. Van presentar un con-
cert electroacústic, amb versions 
de Billie Eilish, Dua Lipa, Miley 
Cyrus, etc. 

Discos nous a L’Alcavot
Opció 37 i Antoine Loyer i Megalodons Madales presenten treball

ESPAI CULTURAL | ACTIVITAT

Dissabte 20, a L’Alcavot es va 
gaudir d’un concert molt especi-
al. Procedents de Bèlgica, Antoine 
Loyer i Megalodons Malades van 
oferir un grapat de cançons com-
postes per Loyer. Van ser temes 
molt especials, amb una sonoritat 
experimental  en alguns casos i molt 
tradicional en d’altres. 

El cap de setmana d’especta-
cles a L’Alcavot va finalitzar diu-
menge al matí amb el públic fami-
liar, que va gaudir d’allò més amb 
les cançons i contes de l’animador 
cultural Sergi Gil. A base de peti-
tes històries i de cançons molt par-
ticipatives en Sergi va aconseguir 
involucrar els espectadors, petits 
i grans, en un espectacle divertit, 
animat i lleuger.  

  Marina Antúnez

Moment dels concerts a L’Alcavot. || C.

Moment de l’espectacle ‘La gata que volia canviar la història’, a l’Auditori. || CEDIDA

Ariel Vigo, divendres al Calissó. || CEDIDA

digerible”. A banda de les actuacions 
en solitari o amb duet, Vigo també ha 
tocat en diverses big bands, entre elles, 
la Locomotora Negra. També ha in-
terpretat altres estils, com la salsa i la 
música cubana.   || M. ANTÚNEZ
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cultura cròniques

Va quedar demostrat que el concurs 
arrossaire és important per cele-
brar l’Aplec de Castellar Vell, però 
que encara ho és més l’entusiasme 
castellarenc. La 43a edició de la cita 
es va haver de celebrar sense les ha-
bituals paelles multitudinàries, pel 
perill d’incendi en el medi natural, 
però amb el mateix esperit que sem-
pre i amb moltes activitats. L’orga-
nització va anul·lar la proposta des-
prés de consultar els Agents Rurals. 

Els centenars d’assistents –tot 
i que menys que en darreres edici-
ons– es van entaular igualment, la 
majoria dels quals amb el menjar 
en una carmanyola preparada de 
casa, amb un vermut previ ofert 
per Vilabarrakes.

Un 43è Aplec sense arrossos 
però amb entusiasme 

Moment de la ballada del grup de Ball de Gitanes al 43è Aplec de Castellar Vell, celebrat diumenge dia 21 de maig.  || Q. PASCUAL

Castellar Vell va mantenir la majoria d’activitats de les entitats

Paradoxalment, al perill d’in-
cendi provocat per la sequera de les 
darreres setmanes, s’hi va sumar 
l’amenaça de la pluja. Tot i els nú-
vols grisos rondant el cel, el temps 
va aguantar per poder celebrar la 
cita popular. 

Com ja és habitual, els assis-
tents van poder visitar l’interior de 
l’ermita de Castellar Vell. En aques-
ta ocasió, amb el guiatge de l’arque-
òleg Jordi Roig, una proposta a càr-
rec del Centre d’Estudis de Castellar 
- Arxiu d’Història. Aquest any, d’al-
tra banda, Urban Sketchers Dibui-
xant Castellar es va unir a la cele-
bració, amb una trobada oberta al 
costat de l’ermita.

El 43è Aplec va mantenir el 
concurs de flors boscanes de l’Es-
cola Nocturna, els jocs de cucanya a 
càrrec de Colònies i Esplai Xiribec i 
les actuacions de les colles castella-

TRADICIONS | CRÒNICA

renques de Ball de Bastons, Ball de 
Gitanes, els Castellers de Castellar, 
els Gegants de l’ETC i Tucantam 
Drums, que se sumaven a la festa 
per primera vegada.

El geganter Marc Pons resu-
mia l’esperit de la celebració: “Tot 
el que sigui fer poble és una cita 
important per a nosaltres. Sem-
pre és un orgull participar en les 
activitats d’aquí. Estem contents, 
ens ho hem passat bé fent les ron-
des de balls”, apuntava. La tècnica 
de cultura municipal Eulàlia Costa 
també valorava molt positivament 
la cita popular. “Es va haver d’anul-
lar el concurs arrossaire, però 
igualment hem tingut una bona 
afluència. Al migdia hi ha hagut 
molt ambient i les entitats s’hi 
han bolcat, com sempre. Fins i 
tot, més, perquè hem tingut els 
Tucantam Drums”. 

  Guillem Plans

Sant Feliu del Racó va tornar a 
celebrar una de les seves festes 
més tradicionals i especials, Santa 
Quitèria, aquest cap de setmana. 
Ho va fer amb activitats socials i 
culturals i les habituals litúrgies 
associades a la festa.

L’objectiu de la celebració 
és mantenir l’esperit de germa-
nor entre veïns. Totes les perso-
nes del nucli agregat van celebrar 
la festa amb una botifarrada i cul-
tura popular, a més de la missa i 
la benedicció del pa.

“Hi ha hagut molt bona res-
posta, tant de la gent del poble 
com els que van venir. A més, les 
entitats culturals ens han aju-
dat molt. Hem complert l’ob-
jectiu: ensenyar al poble que 
volem mantenir les tradicions 

i fer caliu”, valorava el president 
de l’Associació de Veïns de Sant 
Feliu del Racó, Roger Pont. 

La festa va començar dis-
sabte a la plaça Miquel Pont, amb 
una xocolatada i jocs infantils. A 
la tarda, la celebració es va tras-
lladar a la plaça del Doctor Puig, 
amb una actuació dels castellers 
de Castellar, els Capgirats, la ba-
tucada dels Tucantam Drums, 
una botifarrada popular i músi-
ca i servei de barra fins passada 
la mitjanit.

Diumenge, dia 21 de maig, va 
ser el torn de la missa de Santa 
Quitèria, a càrrec del mossèn de 
Castellar, Xavier Blanco, i la tradi-
cional benedicció del pa. La festa 
es va acabar d’adobar amb un ver-
mut musical.   || G. P.

Germanor en la festa 
de Santa Quitèria a 
Sant Feliu del Racó

Vermut musical de Santa Quitèria, al davant de l’església de Sant Feliu del Racó. || G. P.

LITÚRGIA | SANT FELIU DEL RACÓ
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culturaart

Exposició 
de l’Institut 
Castellar
L’Institut Castellar inaugura una 
exposició d’il·lustració natura-
lista i científica titulada Fauna i 
flora del riu Ripoll, que han pre-
parat els alumnes d’ESO i batxi-
llerat i que es podrà veure a l’Es-
pai Sales d’El Mirador del 22 de 
maig al 19 de juny, de dilluns a di-
vendres, de 8.30 h a 20 h.

La mostra artística parteix 
del projecte Fauna i flora del riu 
Ripoll treballat per l’alumnat de 
batxillerat artístic i té l’objectiu 
d’apropar els alumnes a l’art i a 
la ciència. 

D’una banda, s’ha explo-
rat el camp de la il·lustració na-
turalista i científica i, de l’astra, 
el projecte ha permès conèixer 
més a fons l’entorn natural de 
Castellar, en particular, les es-
pècies de fauna i flora presents 
en els hàbitats propers al riu.

En l’àmbit artístic, l’itine-
rari ha consistit a investigar la 
feina i dels il·lustradors cien-
tífics, l’anàlisi d’il·lustracions, 
l’observació atenta i la repre-
sentació de les espècies.  || M. A.

EL MIRADOR | ART

Exposició d’Àngels Font al Centre d’Estudis

Àngels Font inaugura ‘Moments en vermell’ al Centre d’Estudis de Castellar.  || CEDIDA

El Centre d’Estudis Castellar - Arxiu 
d’Història inaugura, aquest dissab-
te a les 12 hores, una nova exposició 
artística. Aquesta vegada, la pintora 
castellarenca Àngels Font Guiteras 
presenta una mostra de pintures ti-
tulada Moments en vermell. Prèvia-
ment, a les 11.30 hores, s’entregaran 
els diplomes als treballs més ben va-
lorats del II Premis de Recerca de 
Batxillerat que organitza el Centre 
d’Estudis Castellar amb el suport 
de l’Ajuntament.

Sobre l’exposició, Font destaca 
que s’inspira en “moments en els 
quals t’atures a mirar un objecte, 
un espai determinat, a través d’una 
finestra... i acabes, sense adonar-te, 
observant en detall qualsevol cosa”, 
apunta Font. Per exemple, les fulles 
d’una planta, les marques de l’escor-
ça d’un arbre, els senyals que té una 
fusta envellida, un gerro trencat, etc. 
“Et deixes captivar per les imat-
ges concretes i t’oblides del món, 
per a mi, és difícil expressar-ho 
en paraules”.  

A l’acte també s’anunciaran els guardonats al II Premis de Recerca de Batxillerat CECV-AH

  Marina Antúnez

En aquest sentit, Font busca 
l’instant en què ens quedem captivats 
i aconseguim concentrar-nos, i quan 
no sabem quanta estona ha passat. 
“Aquests moments són tant actu-
als, d’imatges que veig cada dia,  

CECV-AH | PINTURA

com records del passat, que sense 
saber ben bé perquè resten en la me-
mòria”. Quan observem marges de 
pedres al costat de les oliveres men-
tre passegem pel camp, o mirem les 
formes de les voreres.

La pintura serveix a Font per capturar 
aquests moments i poder-los compar-
tir amb els espectadors. I per expres-
sar-se, aquesta vegada continuo amb 
l’aquarel·la, “de la qual em fascina el 
joc de transparències que dona”, i 
hi ha afegit dues tècniques més: l’es-
tampació botànica i la impressió amb 
plaques de gelatina, que donen més 
joc al resultat final. 

L’estampació botànica permet 
traspassar els pigments que deixen 
anar les plantes. Això s’aconsegueix 
amb els mordents, “que són uns pro-
ductes que preparen el paper o la 
roba perquè puguin retenir i fixar 
aquests pigments”.

El títol continua en vermell: “aquí 
entra la part més intuïtiva i artísti-
ca”, més impulsiva. “No puc definir 
el motiu d’aquesta gamma de colors 
càlids, només que el que m’impul-
sa és la lògica del mateix quadre”.

Amb totes aquestes tècniques, 
Font mostra 20 obres de diferents 
mides, des de 100 x 70 cm a format 
més petits, de 20 x 25, aquarel·les i 
collages amb l’ús de tècniques d’es-
tampació botànica i amb plaques 
de gelatina.  
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DESTAQUEM EXPOSICIONS I ALTRES

del 26 de maig al 4 de juny de 2023

DIVENDRES 26
19 h – TALLER
“Mou-te de forma intel·ligent”
Amb David Dalmau Pla. 
Inscripcions a www.castellarvalles.
cat/moute
Terrassa d’El Mirador
Organització: Tothicap i 
Ajuntament

20.30 h – PROPOSTA
Sopar de colenda de la campanya 
eleccions municipals 2023
Espai Tolrà
Organització: ERC Castellar

20.30 h – PROPOSTA
Acte final de campanya eleccions 
municipals 2023
Plaça d’Europa
Organització: ARA TOCA Castellar

20.30 h - MÚSICA
Música: Ànima de bolero
L’Alcavot
Organització: L’Alcavot Espai 
Cultural

20.30 h - CINEMA
Ennio: el maestro
Auditori Municipal
Organització: Club Cinema 
Castellar Vallès i L’Aula d’Extensió 
Universitària per a gent gran

21 – MÚSICA
Concert del saxofonista Ariel Vigo
Calissó Cultural
Organització: Calissó Cultural

22.45 h – PROPOSTA
Acte final de campanya
Pl. Calissó
Organització: CUP Castellar

DISSABTE 27
11.30 h -  CONTES
L’Hora del Conte infantil: 
Kalòpsia, un planeta no tan 
diferent
Biblioteca Municipal Antoni Tort
Organització: Biblioteca Municipal 
Antoni Tort

11.30 h – PROPOSTA
Entrega II Premis de Recerca de 
Batxillerat 
Inauguració de l’exposició 
‘Moments en vermell’, d’Àngels 
Font Guiteras
Carrer de la Mina, 9-11
Organització: Centre d’Estudis 
Castellar – Arxiu d’Història

18 h - XERRADA
“La situació dels boscos i el foc 
forestal”
Sala d’Actes d’El Mirador
Organització: Bombers Voluntaris 
de Castellar del Vallès

18.30 h – MÚSICA
XXIX Musicoral
A càrrec de la Coral Xiribec, Coral 
Icaria, Coral Casp i Di-versions cor 
de Gospel Castellar
Auditori Municipal
Organització: Coral Xiribec

20.30 h - TEATRE
Red Pontiac
Amb La Bàscula Teatre
L’Alcavot
Organització: L’Alcavot Espai 
Cultural

DIUMENGE 28
12 h - TEATRE
Teatre familiar: El cargol i la 
balena
A càrrec de Gabi Ruiz
L’Alcavot
Organització: L’Alcavot Espai 
Cultural

19 h - CINEMA
Los buenos modales
Auditori Municipal
Organització: Ajuntament

DIMARTS 30
19 h - PROPOSTA
Sessió de ioga nidra per la 
consciència de l’aquí i l’ara
Inscripcions a www.castellarvalles.
cat/ioganidra
Terrassa d’El Mirador
Organització: Ajuntament

19 h - PROPOSTA
Tertúlia literària en anglès Read 
and Chat: On Chesil beach
Biblioteca Municipal Antoni Tort
Organització: Biblioteca Municipal

DIMECRES 31
9 h - SORTIDA
Caminada saludable: Camina i 
fes salut
Sortida des de la porta del CAP
Organització: Ajuntament i Àrea 
Bàsica de Salut

DIJOUS 1
9.30 h - TALLER
Taller de recerca de feina: “La 
meva vida en un minut (resum del 
currículum interessant)”
Informació i inscripcions: a/e 
lsalomo@castellarvalles.cat i 
bsanchez@castellarvalles.cat, tels. 
671378175 i 937144040
Espai Tolrà
Organització: Ajuntament (Servei 
Local d’Ocupació) i Diputació de 
Barcelona

11 h – PROPOSTA
Club de lectura Llegim amb 
emoció
Amb usuàries de Creu Roja 
Castellar
Biblioteca Municipal Antoni Tort
Organització: Biblioteca Municipal 
Antoni Tort

DIVENDRES 2
19 h - PROPOSTA
Dia de l’Associacionisme 
Cultural. Cinefòrum: El inocente
Berenar + concurs “Endevina la 
pel·lícula” + projecció
Auditori Municipal
Organització: Club Cinema 
Castellar Vallès
Amb el suport de la Federació 
Catalana de Cineclubs i el 
Departament de Cultura de la 
Generalitat de Catalunya

DISSABTE 3
Tarda -  PROPOSTA
Festa Major del casc antic
Plaça Vella
Organització: Associació Veïnal 
Casc Antic

11 h - PROPOSTA
Activitat familiar: “La capsa dels 
sentits”
Inscripcions a https://
castellarvalles.cat/
lacapsadelssentits 
Parc de Canyelles
Organització: Viu el Parc, amb el 
suport de l’Ajuntament

DIUMENGE 4
12 h – PROPOSTA
49è Juguem Cantant
Trobada de Corals del SCIC
Auditori Municipal Organització: 
Cor Sant Esteve

18 h - BALL
Ball a càrrec de Xic To Xic
Sala Blava de l’Espai Tolrà
Organització: Amics del Ball de 
Saló

29è Musicoral
Dissabte 27 · 18.30 .· Auditori Municipal

Dissabte 27 torna el Musicoral, 
que enguany ja celebra la 29e edi-
ció. L’acte, que tindrà lloc a l’Audi-
tori Municipal a partir de les 18.30 
h, comptarà amb l’amfitriona Coral 
Xiribec, que cantarà acompanya-
da per les corals Icaria i Casp de 
Barcelona, i el cor Di-versions Cor de 
Gòspel Castellar.  La Coral Xiribec 
és una entitat dedicada al cant 
coral que es va fundar l’any 1990 
a Castellar del Vallès. Di-versions, 
Cor de Gòspel Castellar és un punt 
de trobada per als amants del gòs-
pel a Castellar del Vallès. 

Exposició: “Fauna i flora del riu Ripoll”
Mostra d’il·lustració naturalista i científica a càrrec dels alumnes d’ESO i batxillerat de l’INS Castellar · Del 22 
de maig al 9 de juny, de dl. a dv. de 8.30 a 20 h · Organització: INS Castellar
Exposició: “Jo soc”
Fins al 26 de maig al vestíbul de l’Auditori · Organització: Ajuntament (Regidoria de LGTBIQ+)
Exposició ‘Moments en vermell’, d’Àngels Font Guiteras
Del 27 de maig al 30 de juny · Carrer de la Mina, 9-11 · Centre d’Estudis Castellar – Arxiu d’Història
Exposició ‘Jo trio’. 19 de maig. Dia Mundial del Comerç Just i Finances ètiques. 
Recull de bibliografia
Fins al 31 de maig de 2023 · Biblioteca Municipal Antoni Tort
Organització: Lacoordi Comerç Just i Finances Ètiques, Biblioteques sense Fronteres, Agència Catalana de 
Cooperació al Desenvolupament, Diputació de Barcelona, Generalitat de Catalunya i la Biblioteca Antoni Tort
Paraules contra el rebuig i la por. Mostra de llibres i pel·lícules sobre la LGTBI-FÒBIA 
Fins al 31 de maig a la Biblioteca · Organització: Biblioteca Municipal Antoni Tort
Exposició homenatge a Xavier Caba
Fins al 28 de maig a L’Alcavot Espai Cultural · Organització: L’Alcavot Espai Cultural
Exposició “Le Domaine”, d’Helena Guillén
Fins a l’1 de juny a Cal Calissó · Organització: Calissó Cultural

L’admissió d’actes finalitzarà, com a màxim, el dimecres a les 12.30 h
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FARMÀCIES DE GUÀRDIA 
 
 
DIVENDRES 26 BONAVISTA 
DISSABTE 27 PERMANYER 
DIUMENGE 28 YANGÜELA 
DILLUNS 29 CASANOVAS  
DIMARTS 30 LLUCH 
DIMECRES 31 PERMANYER  
DIJOUS 01 CATALUNYA 
DIVENDRES 02 VALLÈS 
DISSABTE 03 CATALUNYA 
DIUMENGE 04 CASTELLAR 

Farmàcia Casanovas
937 143 376 · Av. St. Esteve, 3
Farmàcia Permanyer
937 143 829 · Ctra. de Sabadell, 48
Farmàcia Catalunya Núria
655 41 61 41 · Balmes, 57
Farmàcia Lluch
937 145 025 · Av. St. Esteve, 71
Farmàcia Pilar Vilà Boix
937 159 099 · Barcelona, 58
Farmàcia Yangüela 
937 145 289 · Torras, 2
Farmàcia Europa 
937 472 890 · Barcelona, 78-80
Farmàcia Castellar 
937 203 825 · Ctra. Sabadell, 3

DEFUNCIONS 

Servei d’urgència nocturn: a partir 
de les 24 h es deriva a les farmàcies 
de guàrdia de Sabadell i Terrassa.

Farmàcies servei 24 hores Sabadell:
Farmàcia Carrera: ctra. de Terrassa, 377

“La política ha deixat de ser una política d’ideals per convertir-se en una política de programes.”
Enrique Tierno Galván

@passejantcatalunya @la_baldufa_mare_de_dia @obrin_el_cor
Sant Pere Ullastre Experimentem amb textures de roba Tormenta

POSTALS DE CASTELLAR 
 

INSTAGRAM · @lactual

Els 141 integrants de les cinc colles que integraven el Ball de Gitanes (petits, infantil, solters, casa-
des i casats) es reuneixen  a la plaça de la Llibertat per fer una foto de grup el 13 de març del 1983, 
després de les ballades que es van fer al Pavelló Municipal d’Esports. || AUTOR: DESCONEGUT || TEXT: 

CENTRE D’ESTUDIS - ARXIU D’HISTÒRIA DE CASTELLAR DEL VALLÈS

Les cinc colles del Ball de Gitanes, 1983

penúltima

20/05/2023       
Antonio Corominas Vila · 89 anys
20/05/2023          
Paquita Parreño Jané · 95 anys      
22/05/2023  
Antonio Guillen Luque · 84 anys
23/05/2023  
Lucia Fernández Sánchez · 83 anys

TELÈFONS DINTERÈS: Ajuntament 93 7 14 40 40 ·  Fax Ajuntament 93 714 40 93 · Policia 93 7 14 48 30 · WhatsApp Policia Local (urgències) 696 462 050 · Avaries enllumenat  092 · Bombers 900 131 326 · 93 714 49 
51 Ràdio Castellar 93 714 43 40 · Casal Catalunya 93 715 89 98 · Casal Plaça Major 93 714 36 55 · CAP 93 747 11 11 · Servei de Català 93 714 30 43 · Centre de Serveis 93 747 10 55 · Ambulància 061 Funerària Castellar 
93 727 74 00 · Tanatori 93 747 1 2 03 · Mossos d’Esquadra 112 · Jutjat de Pau 93 714 77 13 · OSB  93 7 14 53 89 · ACC 93 7 14 6 7 39 · Recollida de mobles 900 150  140 · Taxis Castellar 93 7 14 3 7 75 · Parròquia  93 714 52 83

FARMÀCIA CASANOVAS
Avinguda de Sant Esteve, 3

T. 937 14 33 76

farmaciacasanovas.cat

El sol no afecta 
tots i totes igual

Recoma-
nació

El sol té efectes beneficiosos (antidepressiu, 
síntesi de vitamina D, tractament en malalties 
de la pell com la psoriasi…), però també pot ser 
perjudicial (taques, arrugues i càncer de pell...).
A la farmàcia trobaràs el fotoprotector solar a 
mida. Formulacions i textures que s’adapten a 
cada tipus de pell i específics segons patologies: 
acne, rosàcia, pell atòpica, sensible, postlàser, ci-
catrius, nadons, embarassades...
És important escollir un fotoprotector de quali-
tat, que protegeixi de tots els rajos solars (UVB, 
UVA, IR, llum visible…) i que contingui antioxi-
dants per així incrementar la seva eficàcia i evi-
tar el dany cel·lular precursor del càncer de pell.
Et recomanem que t’apliquis el fotoprotector a 
casa 30 minuts abans de l’exposició solar, repe-
teix l’aplicació cada 2-3 h. Evita les hores de mà-
xima radiació (de 12 h a 16 h), protegeix-te el cap 
i els ulls, beu molta aigua i no exposis els nens i 
nenes menors de 3 anys al sol.
Sabies que els efectes de la radiació solar són acu-
mulatius i irreversibles? I que determinats medi-
caments poden provocar reaccions al·lèrgiques 
o taques a la pell? Revisa’t regularment les pi-
gues i si canvien de mida, color o forma consul-
ta el dermatòleg.
Gaudeix del sol de manera segura i saludable!
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la contra

Quim Solbas Rabal

És més important 
seguir les marques de 
pintura que el ‘track’

Cuidador de senders i representant de la vegueria del Vallès

C
E

D
ID

A
Fa 34 anys que és cuidador de senders i ja en són 400 a 
Catalunya. La Generalitat els va fer un homenatge el 9 
de maig passat. S’encarrega de vigilar i repassar trams 
de senyalitació homologada de GR, PR i senders locals

11 respostes

Un tret principal del teu caràcter?
La constància
Un defecte que no pots 
dominar?
Que em portin la contrària
Una persona que admires?
Josep M. Torras i Josep Barberà
Un sender?
El GR-5
Quin plat t’agrada més?
La paella de peix
Un llibre?
De muntanya, d’història, de 
patrimoni
Un cim?
La serralada del Kilimanjaro
Un viatge?
La serralada del Karakorum
Un racó de Castellar?
El Puig de la Creu
Un music
The Beatles, Bruce i els Stones
Un desig?
Que l’home reflexioni i que el medi
 ambient se solucioni

”

“

· Quan et vas constituir com a cui-
dador de senders?
Fa 34 anys, l’any 1989. Jo ja formava 
part d’entitats excursionistes i de la 
FEEC. Per ser cuidador cal ser soci 
d’un centre excursionista i de la fe-
deració i tenir la llicència federativa, 
com a mínim, del tipus A. Soc cuida-
dor del Centre Excursionista de Cas-
tellar des del 2007, abans estava as-
sociat a un altre centre. Jo era el pre-
sident de  la vegueria del Vallès i vaig 
entrar en contacte amb gent de Cas-
tellar. Aleshores érem quatre gats, 
ara en som uns 400. La federació està 
dividida en 12 vegueries, la del Vallès 
és la més gran de Catalunya.

· Qui decideix l’homologació?
Els senders homologats per la FEEC 
estan coordinats pel Comitè Català 
de Senders, que es va constituir l’any 

1973. Va ser un organisme pioner a Es-
panya i es va seguir l’exemple de Fran-
ça, que ho havia iniciat als anys 50. El 
primer sender homologat va ser el de 
l’ermita de Sant Blai, a Tarragona.  Un 
particular, una entitat excursionista 
o l’administració poden presentar la 
proposta d’homologació a la FEEC, 
que ho envia al Comitè Català de Sen-
ders, que ho estudia i, si és el cas, ho 
homologa. Després s’hi passa a fer la 
senyalització horitzontal.

· Què té un sender homologat?
Els senders homologats permeten co-
nèixer el país a través de les munta-
nyes i els camins que existeixen, del 
nostre patrimoni cultural i la terra. Hi 
ha tres tipus de senders, marcats en 
horitzontal amb pintura acrílica d’ai-
gua: el GR, amb marca blanca i verme-
lla (+ 50 km); el PR, amb marca blan-
ca i groga (de 10 a - 50 km), i el sen-
der local, amb marca blanca i verda 
(de 0 a 10 km).

· Quina feina desenvolupeu?
Fem el manteniment dels trams de 
senders que tenim assignats. Anem 
a veure i repassem, les marques de 
pintura i fem marques noves, si cal. 
No posem senyalització vertical, que 
és cosa de cada administració i que 
cadascú fa a la seva manera. No ne-
tegem camins, tot i que a vegades 
desbrossem una mica. Sí que avisem 
l’administració si un camí ha canvi-
at molt perquè s’hi han tallat arbres, 
està malmès, etc. Coneixem molt bé 
la cartografia de Catalunya.

· Aneu identificats, els cuidadors?
Sí, tenim un carnet, expedit per la 
FEEC, on consta el nom i DNI. També 
duem un certificat de l’entitat que re-
presentem, conforme en som mem-
bres. I als parcs naturals de la Diputa-
ció també tenim permisos per senya-
litzar-hi dins i accedir-hi  amb vehicle, 
si és necessari, per pistes amb cade-
nats. Ens en faciliten les claus.

· Quants trams té el CEC?
És l’entitat federada de Catalunya 
que té més trams assignats, que ja 
superen els 860 quilòmetres. De mo-
ment, representant l’entitat, només 
jo soc cuidador. Com a mínim dos 
cops per setmana vaig a remarcar. 
Tenim trams a Sant Llorenç de Mo-
runys, Borredà, Sitges, Canet, i molts 
altres trams al Vallès. Hi ha 9 enti-
tats cuidadores, al Vallès. Els repre-
sentants de senders de la FEEC a la 
vegueria informem i coordinem els 
senders de la nostra vegueria, per 
tenir un control. A Catalunya, hi ha 
uns 12.000 quilòmetres de senders 
homologats, però encara en queden 
molts per senyalitzar. 

· I teniu poder decisiu, en marcar?
Sí, el tenim. Podem prendre decisions 
de per on fem passar el sender. Prio-
ritzem que sigui bonic, no que sigui el 
més curt, per conèixer el patrimoni 
i gaudir de bones vistes. Un sender 

no es pot homologar per un lloc on 
hi hagi perill. A vegades ens hem de 
posar d’acord, ja sigui amb els propi-
etaris o l’administració. 

· És una feina de voluntariat?
Sí. A finals d’any presentem informes 
a la FEEC i donen una subvenció a 
l’entitat per sufragar quilometratge 
i pintura, però econòmicament sem-
pre s’hi perd. Ens paguen quilome-
tratge des del centre al poble on co-
mencem a marcar. 

· On podem consultar els senders 
que ja estan homologats?
Al web de la FEEC hi ha mapa gene-
ral, GR, PR, senders locals, dividits per 
etapes i amb fotos. Els tracks també 
estan penjats i són molt més fiables 
que els del Wikiloc. Ens estem trobant 
que la gent penja etapes que són un 
desastre. Si el GR està ben marcat, és 
més important seguir la senyalització 
horitzontal que el track.  

 Marina Antúnez


